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43-letnia kobieta straciła życie w  wypadku po tym, 
jak uderzyła autem w  drzewo, zniszczyła ogrodzenie 
Przydrożnego krzyża i zatrzym ała się na płocie posesji
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OCHMANN
fachura
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Rok założenia 1963

Stachura Michał 
63-708 Rozdrażew, ul. Parkowa 4 

Tel./fax 62 722-11-64 
Kom. 601-252-647, 603-603-972

Beton Towarowy

w.stachura - beton.pl
KOMPLEKSOWE WYKONAWSTWO FUNDAMENTÓW

UW FUNDAMENTOWYCH. POSADZEK ORAZ STROPOW W BUDYNKACH 
MIESZKALNYCH, GOSPOOARCZYCH I PRZEMYSŁOWYCH

► JAROCIN
Tylko nieliczni maj; 
rozkładane na raty zalegle 
opłaty za groby

Restauracja 
z Jaraczewa lepiej 
karmi pacjentów  
jarocińskiego szpitala

Ratownicy „odpalili" protest

S te re o typ  g ra b a rz a  to  
p o n u ry  fa c e t na ra u szu
On nie rusza alkoholu i jest twardy, ale łza 
czasem „mu się kula”. Najgorzej jest na 
pogrzebach dzieci.

Rozm awiam y z TADEUSZEM KACZMARKIEM, 
grabarzem z  Nowego Miasta

»W y ro ste k . J a k  ro b a c z k o w y ...”
Ro z m o w a  z e  z n a n y m  a k o r d e o n i s t ą , z w y c i ę z c ą  p o l s k ie j
EDYCJI „M A M  TA L E N T ” ► s. 7m

V
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SPORT ► JARACZEWO

Patrycja 
zdobyta 
historyczny 
medal 
dla Polski ► s. 2 0

► ŻERKÓW
Może przyjadą na 
Mrówki Telimeny? >*.8

NIETYPOWA SYTUACJA

Dzieci zostały bez opieki 
- różna wersja zdarzeń

S ko ń c zy ła  1 0 0  la t  
i je zd z i 
po ś w ie c ie
► s. 5m

Czy w jarocińskich V J 
szkołach nie będzie 
zadań domowych? • >s.9
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P o  c o  k om u  „p ora  n a  row ery”, jak  n ie  m a  śc ieżek ?

Ż erków  to taka nasza pe
rełka - historycznie, przyrod
n ic zo  to  u ro k liw e  m ias tecz
ko w yprzedza wszystkie inne 
o k o liczn e  gm iny. M o ż e  nie  
jes tem  tu ta j ob iek tyw n a , ale  
w iele  osób na p ew n o  się ze 
m ną zgodzi. Dyskusje o  tym , 
że tego potencjału nie wykorzy
stuje, toczą  się ju ż  od czasów  
burm istrza  Janusza Jajczyka. 
I  co z  tego wynikło? Z b u d o 
w an o  m oloch M C T  i na tym  
pom ysły się skończyły. Teraz  
ciągle tylko słychać narzekania, 
ile ten ob iekt gm inę kosztu 
je . Tak  jest, ja k  się pow ie  „a” 
i nie w ie , co jes t da le j w  a l
fabecie . S tro n a  in te rn e to w a

ANNA LEGOWICZ- 
GOGOŁKIEWICZ
redaktor naczelny 
„Gazety Jarocińskiej”

M C T  w ygląda staroświecko, 
na facebooku aktyw na jest tyl
ko kręgielnia. S łaba o ferta  nie 
przyciąga turystów  - dziś ju ż  
nie w ystarczy  ogłosić  „pory  
na row ery” z tan im  noclegiem  
i wypożyczeniem  jednośladów  
d la  d w o jg a  n a  d w a  d n i. B o  
gdzie tym  row erem  pojechać  
bez o d p o w ie d n io  p rz y g o to 
w anych tras? Teraz nie w olno  
naw et do  lasu, zniszczonego  
przez wichurę, nad  czym  ubo
lew a obecny b u rm is trz , a ja  
m am  w rażenie, że on  chętnie  
przeczekałby  w  tym  lesie do  
em erytury. Jako k lien tka  in 
ternetowego serwisu z  okazyj
nym i ofertam i usług lokalnych

i podróżn iczych zasypyw ana  
jestem ostatnio weekendowymi 
propozycjam i różnych hoteli. 
W  walce o  klienta ścigają się 
one teraz np. na poziom ie ory
ginalnych zabiegów SPA. A  do  
tego wcale nie trzeba wielkiej 
in fra s tru k tu ry ...

Jes t  je d n a k  ś w ia te łk o  
w  tunelu , bo  zm ierzyć się z tą  
turystyczną z m o rą  za m ie rza  
k ilko ro  m ieszkań có w  g m in y  
Żerków . N a  raz ie  za p a łu  im  
nie brakuje. A  ja  im  serdecz
nie kibicuję, żeby zaraża li n im  
kolejnych ludzi.

Czytaj tekst na str. 8

POWIETRZE 
W JAROCINIE
podane za: h ttps://m ap .airly .eu /p l

Czujniki zanieczyszczenia powietrza 
znajdują się na ul. Kasprzaka, ul. Gołębiej 
i ul. Węglowej

NAJGORSZY W YNIK  
W  UBIEGŁYM TYGODNIU:
wtorek 24 października, godz. 19.00, ul. Gołębia

1 2 0  CAQI*

Co Jarociniacy sadza o pomyśle wprowadzenia 
niedziel handlowych?
Prawo i Sprawiedliwość rozważa ograniczenie handlu w niedziele. Pojawiły się m.in. propozycje, by sklepy były otwarte w co drugą, a w co drugą 
- zamknięte. Zapytaliśmy naszych mieszkańców, co sądzą na ten temat.

(seb)

ANETA M ATUSZEW SKA
Jestem  za tym , żeby nie było handlu  
w  n iedzielę albo żeby na przykład  
sklepy były o tw arte  w  co drugą nie
dzielę. Paniom  pracującym  w  super
m arketach  przyda się trochę wolnego  
w  w eekend.

W IE S ŁA W
Dla ludzi, którzy p racu ją  w  m arke
tach , to  na pew no dobry pom ysł, żeby  
w prow adzić  zakaz handlu  w  niedzielę  
albo p rzynajm n ie j, żeby dw ie  w  m ie 
siącu były w olne. W ie le  razy w id z ia 
łem , ile osób robiło zakupy w  niedziele  
i w yda je  m i się, że d w ie  pracujące  
i d w ie  w olne to dobre rozw iązanie.

PAW EŁ W IE L IŃ S K I
N egatyw nie  podchodzę do tego po
m ysłu. S am  pracuję w  w eekendy i to 
w ażn e , żeby w ykorzystyw ać ten czas 
niedzie lny do zrobien ia  zakupów .

ARKADIUSZ W ASZAK
To jest chyba dobry pom ysł dla ludzi, 
którzy m uszą pracować, natom iast dla 
konsum entów  - chyba nie. W iększość  
ludzi w łaśnie w  soboty czy niedziele  
robi w iększe zakupy i korzysta z tej 
wolnej chw ili. Aczkolw iek ludzie, którzy 
m uszą pracow ać w  te  dni, na pewno  
woleliby być z rodzinam i w  dom ach.

M IC H A L IN A  JELAK
Jeśli ktoś chce zrobić zakupy, to zro
bi je  w  każdy inny dzień, a n iedzie
la pow inna być dla rodziny. Ja nie 
robię zakupów  w  n iedzie lę . Chyba że  
w p a d n ą  jacyś n iespodziew ani goście 
i coś m i jest potrzebne.

SONDA  
Z PORTALU

jarodnska fik• - 1 >1., k-I.-Ii. iy \^ Ę

Czy nasze szkoły
powinny zrezygnować 
z obowiązkowych 
zadań domowych?

2% Nie wiem

27%
Nie 71%

Tak

Oddano 633 głosy

INTERNAUCI KOMENTUJĄ

*CAQI to wskaźnik godzinowej jakości powietrza. Jego wartość 
informuje o tym, jak czyste lub zanieczyszczone jest powietrze, 
a także jak oddychanie nim wpływa na zdrowie. Skala europejska 
(CAQI) składa się z wartości od 
0 do 100. Im wyższa wartość wskaźnika, tym większe ryzyko 
zaistnienia negatywnych symptomów zdrowotnych i złego 
samopoczucia.

czyli najczęściej czytane 
artykuły na portalu 
w ostatnim tygodniu

Kolejna tragedia na drodze

Masz dziecko w szkole? Musisz 
dostać tę informację

Samochód uderzył w bariery na obwodnicy

O
Auto w rowie. Podróżowały nim cztery 
osoby

O
Prosto z DK 11/15: Korki, korki, korki... 
Obłęd!

jarocińska/ ©
•  Zawsze tam, gdzie Ty

Spotkanie z Wiolettą Krzyżanowską
Sporo emocji wśród internautów wzbudziły zmiany w  szkołach zaproponowane przez Wiolettę Krzyżanowską, dyrekt0^ .  

Szkoty Podstawowej nr 3 2 3  w  Warszawie, która zastynęta m.in. z ograniczenia zadań domowych w  swojej placówce (cźr.. 
więcej na str. 9 ). Nasi internauci nie tylko popierają ograniczenie prac domowych, ale także głębokich reform systemu edukad

~  dan
Najlepiej niech uczniowie nie robią w domu nic tylko 
grają w beznadziejne gry na komputerze. Będziemy 
mieli samych leniwych geniuszy.
~  ????
bzdurą jest jak dziecko siedzi w szkole 8 godzin 
i przychodzi do domu i musi siedzieć drugie tyle, 
bo nauczyciele nie przestrzegają regulaminu i wala 
sprawdzian za sprawdzianem ...sumując, jak bede

chciała mieć zoombie w domu ...odpalę noc żywych
trupów.....proszę wiec najpierw zapytajcie dziecko
czy mu ciężko, a potem mówcie w jego imieniu 
a nie swoim....
— prawda boli
Ta pani jest nauczycielka, i jak każda nauczycielka me 
rozumie gdzie tkwi problem. Ten system nauczania 
powstał 3 wieki temu, i jest do dzisiaj w niezmie
nionej formie, a mamy 21 wiek. Jestem zdania ze

szkoła ogłupia nasze dzieci, uczą sie tam zupełnie 
niepotrzebych rzeczy, które nigdy w życiu im sie nie 
przydadzą. Niektóre przedmioty jak chemia powinny 
hyc w 7 klasie przez rok po jednej godzinie, uczenie 
podstaw, a to co u nas mamy to conajmniej doktorat 
trzeba by było mieć. Ogólnie mówiąc trzeba zmienić 
cały system nauczania a to co ta pani chce zrobić 
to łęczyc chorego który i tak umrze. Trzeba zmienić 
mentalność nauczycieli, oni przychodzą do szkoły

i uczą ale tak naprawdę sami chyba nie wiedza czego, 
a napewno nie wiedza po co, a każdy z nich mówi 
tylko ze taki ma program, żaden nie powie ze program 
jest za duży a połowa z tego programu jest zbędna. 
~  prawda faktycznie boli 
Dla szkót i większości rodziców liczą się niespełnione 
ich ambicje (masz mieć same 5 i 6). Dla szkót ran
kingi, czyli znów wyścig kto pierwszy. Uczymy w ten 
sposob ludzi rywalizacji, a nie współpracy, wiec sie

nie dziwcie, że świat wyglada jak wyglada Wojny
itd/. Rywalizacja!!! od przedszkola, które dzio^ 
ma wiecej dodatkowych zajec/ Zamiast zajac 
po prostu relacja swoja z dzieckiem, pogadać z

i, i3*pobyć z nim, poznać je. Niech jest fryzjerem, 
bedzie szczesliwe. Czemu neguje sie takie zaw . 
w Polsce wyśmiewa7 Natomiast nieraz fryzjer W 
zarobi, niz polonistka:) _ -jj

*  zachowano oryginalną Pis°

http://www.jarocinska.pl
https://map.airly.eu/pl
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Lewoskręt na jednej z ruchliwszych ulic w mieście
Trw a budo w a lew oskrętu z ulicy św. D u ch a  w  ulicę Ja r

m arczną w  Jarocinie. W ykonaw ca - firm a  D ro b u d  - na czas 
prow adzenia robót nie z a m kn ą ł drogi d la  ruchu sam ocho
dowego. O d b yw a  się on w ahad łow o.

D o  czasu zakończenia prac na tej jednej z b ardzie j ruch li
wych ulic w  mieście kierowcy m uszą uzbroić się w  cierpliwość. 
U tru dn ien ia  dotknęły także okolicznych m ieszkańców. Jedni 
narzekają, że nie m o żn a  przejść przez jezdn ię , tym  bardzie j, 
że na przebudow yw anym  odcinku rozebrano chodniki, inni, 
że nie m ają  gdzie parkow ać, bo z likw idow ano  parking przy

skrzyżow aniu z u licą Żerkowską.
Inwestycja była  jed nak oczekiw ana przez w ielu ja ro c in ia - 

ków oraz przyjezdnych. C hoć  byli też przeciwnicy - głównie  
m ieszkańcy ulicy Jarm arcznej.

U lic a  św. D u c h a  jest - po otw arciu  nowej obw odnicy J a 
rocina - je d n ą  z głów nych nitek z jazdow ych z w ęzła  Jarocin. 
Lew oskręt pozw oli z pewnością rozładow ać ruch osobowy  
na tym  odcinku w  kierunku centrum  m iasta.

W  ram ach zadania - bliżej b loków osiedla 1000-lecia - w y
budow any zostanie trzeci pas^który będzie służył d o ja z d y  na

wprost. Z  kolei środkowa część jezdni zostanie przebudow ana  
na lewoskręt.

Prace m ają  się zakończyć przed 1 lis topada i będą kosz
tow ać 786  tysięcy złotych. D la teg o  do początkow o zarezer
w ow anych na ten cel n iecałych 5 00  tysięcy z ło tych  gm ina  
m usiała dołożyć prawie 300 tysięcy, bo tyle chciał wykonawca  
- jaroc ińska firm a  D ro b u d  - jed yny oferent, k tóry zgłosił się 
do przetargu.

Restauracja z Jaraczewa 
dostarcza smaczniejsze 
posiłki do szpitala

Restauracja „D iam en tow y M łyn" z Jaraczew a  
od n iedaw na dostarcza posiłki do jarocińskiego  
szpitala. Tym sam ym  wygrała przetarg z poprzednim  
dostaw cą - Przedsiębiorstwem  U s ługo w o-H and lo 
wym  „M artin a  Catering" z Poznania.

- P on iew aż żyw ie n ie  p rzygo tow yw ane  p rze z  
P op rze dn ią  f irm ę  b y ło  n ie szczeg ó ln e , o g ło s il i
śmy p rz e ta rg  i  w yb ra liśm y now y p o d m io t, k tó ry  
dostarcza nam  p o s iłk i - in form uje prezes lecznicy  
Leszek M azurek. O kazuje się, że z usług poznań
skiej firm y n iezadow oleni byli nie tylko pacjenci, 
a le i personel. D ow odem  na to byty w yniki ankiety  
Przeprow adzonej wśród chorych, w  których w ię k 
szość negatywnie oceniła jakość jedzenia w  szpitalu. 
U sprawie pisaliśm y w  grudniu ubiegłego roku (4 9 .  
num er „Gazety Jarocińskiej" z 6  grudnia - przyp. 
red .) w  artyku le  „Z im na parów ka dla p acjen ta , 
żeby przeżył w  szp ita lu” .

- Z a le ża ło  n a m  na tym , a by  n a s i p a c je n c i 
m o g li dos taw ać sm aczne  i  w artośc iow e  p o s iłk i. 
D la tego  p o s ta n o w iliś m y  sp ra w d z ić , c zy  to, co  
było do tychczas podaw ane  sp e łn ia ło  ic h  w ym a
can ia. O p in ie  zb ie ra ne  p rzez  k ilk a  m ie s ię cy  by ły  
isdn o zn a czn e , d la te g o  p o s ta n o w iliśm y  z m ie n ić  
dostawcę je d z e n ia  - argum entu je  M azurek.

N ow a firm a obsługuje jaroc ińską lecznicę od 
2 5  w rześnia. - W ygra ła  f irm a  ca te ringow a  z Jara- 
cźevva, która  w  p rzec iw ie ń stw ie  do p o p rze d n ie j ma  
b a c z n ie  m n ie jszą  o d le g ło ść  do Ja roc ina . F irm a  
Prow adzi re s ta u ra c ję  i  m a swoją p ie ka rn ię . Teraz 
P ac je nc i w yraża ją  s ię  b ardzo  dob rze  o żyw ie n iu  
^  szp ita lu . I o to  n am  c h o d z iło  - podkreśla pre- 
*es. - A le  coś za coś. Do te j p o ry  d z ie nn e  żyw ien ie  
Pacjenta kosztow ało  1 4  z ło tych . Teraz je s t  1 5 ,2 0 . 
^ Ie n ie  ża łu je m y  te j z ło tó w k i i  ra cze j p ó jd z ie m y  
w tym  k ie ru n ku  - dodaje.

H o s p ita lizo w a n i pacjenci m a ją  z ap ew n io n e  
catodzienne, b ezp ła tne  w yżyw ien ie  - śn iadanie , 
°biad i kolację. Chorzy, którzy nie w ym ag a ją  spe- 
c)alistycznego ży w ie n ia , m a ją  ta k  z w a n ą  d ie tę  
O d s ta w o w ą . Z kolei pac jentom , którym  lekarze  
Z le c a ją  specjalistyczne pożywienie, posiłki układa
dietetyk.

(ann)

Umowa z restauracją „Diamentowy Młyn” z Jaraczewa na 
dostarczanie posiłków dla pacjentów jarocińskiego szpitala 

zostata podpisana do września przyszłego roku.

► P O W I A T  ------------------------------------------------ ----------------------------------- ------------------------------------------------------------------------------------------------------

Dzieci zostały bez opieki 
- różna wersja zdarzeń

Trzynastoletnia M ile n a  i ośm ioletni P io- |  
trek* są pod  opieką babci. Tak napraw d ę |  
m ają  tylko ją . O n a  jest d la  n ich ro d z in ą  za - £ 
stępczą. W  swoim krótkim  życiu przeszły ju ż  f  
wiele. A  w  ostatnim  czasie znow u zachw iało |  
się ich poczucie  bezp ieczeństw a. B ab c ia  L 
zachorow ała  tak bardzo , że nie m og ła  się 
n im i zająć. I  pow stał problem .

«

Co z tymi dziećmi zrobić?
P ieczą zas tęp czą  na teren ie  p o w ia tu  

jarocińskiego za jm uje  się Pow iatow e C e n 
trum  Pom ocy Rodzinie - jednostka podległa  
staroście. S praw a w ydaw a łab y  się prosta  
- są procedury, zalecane schematy działania. 
Jednak starosta Teodor G ro b e ln y  tw ierdzi, 
że prosto nie było.

-  Powstał problem, co z tymi dziećmi zrobić. Nie mamy na terenie powiatu jarocińskiego pogotowia opiekuńczego. W związku z tym te dzieci przez dwa dni - dopóki nie znaleźliśmy rodziny zastępczej - przebywały u sąsiadki - 
stw ierdził na jed nym  z ostatn ich posiedzeń  
rady pow iatu  starosta.

Opieki nad dziećmi podjęła się
zaprzyjaźniona rodzina

Z  taką wersją zdarzeń  nie zgadza się 
Patryk K ulka, dyrektor P ow iatow ego C e n 
trum  Pomocy Rodzinie. Jego zdaniem  opieka 
dla dzieci zn a laz ła  się natychm iast. - Dzieci tego samego dnia miały zapewnioną opiekę. Po poinformowaniu Sądu Rejonowego w Jarocinie sędzia podjęta decyzję o zapewnianiu opieki nad dziećmi u zaprzyjaźnionej rodziny, znanej dzieciom. Już po dwóch dniach decyzją sądu dzieci trafiły do nowej rodziny zastępczej i przebywają u niej do chwili obecnej. O zaistniałej sytuacji został poinformowany koordynator rodziny zastępczej i natychmiastowo podjął działania - zapewnia dyrektor Kulka. Twierdzi 
także, że P C P R  nawiązał także współpracę ze 
szkołą, do której uczęszczają dzieci oraz ich 
rodzicem  biologicznym. - 1V takich sytuacjach każdorazowo decyzję o zabezpieczeniu opieki nad małoletnimi w rodzinie zastępczej lub

placówce opiekuńczo-wychowawczej podejmuje sąd rodzinny, a nie Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie. Procedura w przypadku pilnego zabezpieczenia małoletnich odbywa się także przy współudziale policji, która kontaktuje się z sędzią sądu rodzinnego i opiekuńczego. Po otrzymaniu postanowienia sądu PCPR jest zobowiązany do jego wykonania - w yjaśnia  
dyrektor P C P R -u .

Będzie całodobowy telefon 
alarmowy

S ta ro s ta , a b y  z a p o b ie c  p o d o b n y m  
p ro b le m o m  w  przyszłości, p o d ją ł pewne  
d z ia ła n ia . - Uruchomiliśmy specjalny numer telefonu alarmowego do koordynatorów rodzinnej pieczy zastępczej z Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Jarocinie. To jest całodobowy numer kontaktowy, pod którym w każdej chwili można zwrócić się o pomoc w tego typu sprawach. Do konjaktu zostało także wyznaczonych trzech koordynatorów. Tak więc, gdyby ktoś nagle został bez opieki, może dzwonjć i otrzyma pomoc - zapew nił 
w łodarz pow iatu. I  dodał: - Ze względu na to, że nie mamy na terenie powiatu jarocińskiego

pogotowia opiekuńczego, w Domu Dziecka w Górze zostanie w najbliższym czasie przygotowany pokój, gdzie takie dzieci pozbawione opieki będą mogły znaleźć schronienie do czasu znalezienia miejsca w rodzinie zastępczej.
C ałodobow y, a larm ow y num er telefonu  

zostanie urucho m iony od środy -1  lis topa
da. - Dotyczyć będzie tylko i wyłącznie spraw związanych z rodzinami zastępczymi i wychowankami umieszczonymi w tych rodzinach w sytuacjach nagłych i kryzysowych - wyjaśnia  
d yrek to r P C P R -u . I  dodaje: - Informacja o tym, że jest taki numer zostanie przekazana do rodzin zastępczych funkcjonujących na terenie powiatu jarocińskiego oraz instytucji, z którymi współpracuje Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, w szczególności do szkól, w których uczą się wychowankowie rodzin zastępczych.

A N N A  K O N IE C ZN A
* im io n a  dzieci zostały zm ien ione

Alarmowy numer telefonu do koordynatorów 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Ja

rocinie - Waldemara Baranka, Martyny Szczotki 
i Malwiny Olejnik: 724-555-028

http://www.jarocinska.pl
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WIEŚCI
KRYMINALNE

Odjechała kradzionym 
rowerem

T R A G I C Z N Y  W Y P A D E K  N A  D R O D Z E  Ż E R K Ó W  -  K L Ę K A

Z g in ę ła  p o d  k rz y ż e m
Policja poszukuje kobiety, która skradła  
rower. W  czw artek  około godziny 1 4 .0 0  
funkcjonariusze otrzym ali zgłoszenie, że  
na ul. G ołębiej spod budynku kina nie
znana osoba dokonała kradzieży roweru. 
Póki co nie udało się ustalić spraw czyni 
i odzyskać jednośladu.

Skradli kawę za 40 zł
2 5  p a ź d z ie rn ik a  na u l. P o w s ta ń c ó w  
W ielkopo lsk ich  w  jed n ym  z m arketó w  
z a trz y m a n o  d w ó ch  m ę żc zy zn , k tó rzy  
skradli kaw ę o w artości 4 0  z ł. M iesz
kańcy pow iatu kaliskiego zostali ukarani 
m an d atam i.

Uderzyła w bariery 
energochłonne
W  środę m ieszkanka pow iatu  poznań
sk ieg o  k ie ru ją c a  f ia te m  s e ic e n to  nie  
d o s to so w a ła  p rędkości do w a ru n k ó w  
ruchu na obw odnicy Jarocina i uderzyła  
w  barierę energochłonną. Do zdarzen ia  
doszło na z jeździe  do m ias ta . Kobietę  
ukarano m an d a tem .

Kolizje z mandatami
2 5  p a ź d z ie rn ik a  na ul. Z a k rz e w s k ie j 
w  G olin ie  m ieszkan iec  gm iny Jarocin, 
kierując pojazdem  wolnobieżnym  H aulo- 
te, wykonał nieprawidłowy m anew r skrętu 
w  lew o do posesji i doszło do bocznego  
zderzenia z  fordem  fiestą. Sprawcę kraksy 
ukarano m an d atem .

Tak sam o zakończyła się w torkowa kolizja 
na ul. M aratońskiej w  Jarocinie. K ierują
cy nissanem  nie ustąpił p ierw szeństw a  
p rze jazd u  i d o p ro w a d z ił do zd erzen ia  
bocznego z  oplem .

2 3  października na ul. Kościuszki w  Jaro
cinie jadący rowerem  w targnął na jezdnię  
pod n a d jeżd ża jące  volvo. C yklista  nie  
odniósł obrażeń  c ia ła . Z osta ł ukarany  
m an d atem . (era)

Policjant zatrzymał 
po służbie złodziejkę wędlin

C h c ia ła  skraść wędliny. O b serw ow ała  per
sonel sklepu. N ie  w iedzia ła , ze jej bacznie przy
g ląda się polic jant.

W  tak i sposób w p ad ła  z łodzie jka  w ędlin. 
Wszystko dzięki czujności st. asp. Leszka G rze 
chu, policjanta pracującego na co dzień w  W y 
dziale Prewencji i Ruchu D rogow ego Kom endy  
Powiatowej Policji w  Jarocinie. Po wejściu do  
marketu zauważył, że jedna z klientek dziwnie się 
zachowuje. - Kobieta przeglądając towar na pólkach zatrzymała się nu dłuższy czas przy lodówkach z wyrobami wędliniatskimi,jednocześnie obserwując personel sklepu - m ów i m l. asp. Agnieszka Z a -  
worska, rzecznik prasowy K P P  w Jarocinie.

Funkcjonariusz dostrzegł, że k lientka z a 
pakow ała do koszyka paczki kiełbasy, po czym  
przełożyła je  d o  swojej torby, a koszyk od łożyła  
i w yszła ze sklepu. St. asp. Leszek G rzech w y
biegł za  nią. G d y  zaczą ł ją  w ołać, ta nie zare
agow ała na w ezw an ia  do pow ro tu  do sklepu 
i zapłaty. W  pewnym  m om encie kobieta zaczęła  
biec. P o lic jant u ją ł ją  szybko i d o p ro w ad z ił na  
teren m arketu. Z łodzie jka  tra fiła  w  ręce patrolu  
policyjnego, a to w ar na półki skłepowe.

St. asp. Leszek G rzech po raz d rugi z a trzy 
m a ł po służbie z ło d z ie ja  sklepowego. (era)

j  43-letnia kobieta straciła życie w wypadku po tym, jak uderzyła daewoo lanosem w drzewo, zniszczyła 
ogrodzenie przydrożnego krzyża i zatrzymała się na płocie posesji.

Tragedia rozegrała  się w  śro
dę przed po łudniem . W  tym  dniu  
pogoda nie była sprzym ierzeńcem  
kierowców. P ad ał deszcz. Jezdnie  
były m okre i śliskie, a na niektórych 
o d c in kach  n a  p o b o czach  leża ły  
liście. W  takich w arunkach doszło  
do w ypadku w  W o licy  N o w e j na  
drodze K lęka - Żerków . - Kierująca samochodem osobowym deawoo lanos uderzyła w drzewo i poniosła śmierć na miejscu - in fo rm uje  m ł. 
asp. E d y ta  K w ietn iew ska, rzecz
n ik  prasow y K o m en d y  P o w ia to 
wej P o lic ji w  Ś rodzie  W ie lko p o l
skiej. 43 -le tn ia  m ieszkanka gm iny  
Ż e rk ó w  je c h a ła  od stro n y  K lę k i 
w  kierunku Żerkowa. N a  wysokości 
skrzyżow an ia  z drogą na W olicę  
N o w ą  z je c h a ła  n a  p rze c iw le g ły  
pas jezd n i, na pobocze, uderzyła  
w drzew o, zniszczyła ogrodzenie  
krzyża i z a trzym ała  się na płocie  
posesji. A u to  b y ło  dość m o cn o  
zniszczone, szczególnie od strony 
kierowcy.

Jako pierwszy na miejscu zda
rzenia przybył Zespół R atownictwa  
M edycznego. - Za pomocą narzędzi hydraulicznych wykonaliśmy dostęp do osoby znajdującej się w pojetdzie. Niestety, lekarz stwierdził zgon - re
lacjonuje kpt. M ic h a ł Bartkow iak, 
oficer prasow y Państwowej S traży  
Pożarnej w  Środzie Wielkopolskiej. 
Ś red zka  p o lic ja  nie w y p o w ia d a  
się na razie  na  tem at pow o du  w y
padku . W ia d o m o , że nie m a  też

bezpośrednich św iadków  zd arze 
nia. - Ciało zostało zabezpieczone 
w Zakładzie Medycyny Sądowej do badań. Sekcja zwłok może mieć istotne znacznie w ustaleniu przyczyny wypadku - m ó w i m ł. asp. E d y ta  
Kwietniewska.
- Byłam na miejscu zdarzenia zanim przybyły służby ratunkowe. Ta pani już nie oddychała zanim przyjechało pogotowie ratunkowe. Z tyłu

na siedzeniu był fotelik dla dziecka. Policja obawiała się, że mogło z nią jechać dziecko. Szukali, czy nie wypadło z auta - opow iada mieszkanka 
W olicy  N ow ej. W ersję m ieszkanki 
potw ierdza  po lic ja . - To jest jedna z pierwszych czynności, którą się wykonuje, aby sprawdzić, czy przypadkiem nie podróżował ktoś jeszcze. Z doświadczenia funkcjonariusze wiedzą, że zdarzają się sytuacje,

że ludzie wypadają z samochodu. W pojeżdzie był fotelik dziecięcy, dlatego też weryfikowaliśmy tę wersję, ale na szczęście nie potwierdziła się - m ów i o ficer prasow y średzkiej 
komendy.

Nieżyjąca 43-latka jest czwartą 
o so b ą  z p o w ia tu  ja ro c iń sk ieg o , 
która zginęła na drogach powiatu 
średzkiego w  tym  roku.

(era)

Dachował z promilami i bez prawa jazdy
M ia ł  ponad  2 p rom ile . K ie 

ro w a ł bez p raw a  jazd y . E fekt?  
Jazdę zakończył na dachu. P o 
lic jan to m  usiłow ał w m ów ić , że 
zw ierzę w ybiegło m u na jezdnię.

W  p ią te k  w  n o cy  p o lic ja  
o trz y m a ła  z g ło s z e n ie  o  z d a 
rzen iu  d ro g o w ym  na k ra jo w ej 
„1 2 ” przed G ó rą . 26 -la tek  ja d ą 
cy renaultem  kangoo zjechał na 
pobocze, a następnie d achow ał 
w  pobliskim  rowie. K iedy policja  
przybyła na m iejsce zd arzen ia , 
m ę ż c z y z n a  p ró b o w a ł t łu m a 
czyć fu n k c jo n a riu s z o m , że na  
drodze  nagle po jaw iło  się jakieś  
z w ie rz ę  i p rze z  to  z je c h a ł do

row u. M u n d u ro w i nie uw ierzyli 
w te w yjaśn ian ia , tym  bardzie j, 
że w y c z u li od  n ieg o  a lk o h o l. 
W  o rg an izm ie  P io tra  G . z gm .

Jarocin stw ierdzono 2,3 p ro m ila  
a lko h o lu . K ied y  po lic jan c i p o 
prosili o  dokum ent praw a ja z d y  
to  p rzyzn a ł, że nie m a u p ra w 

nień do  k ie ro w a n ia  p o ja zd a m i 
m echan icznym i i n igdy ich nie 
posiadał-. S a m o c h ó d , k tó rym  
p o d ró żo w a ł, zosta ł zholow any, 
a sam kierowca trafił do komendy 
w  Jarocinie.

26 -le tn i m ieszkaniec gm iny  
Jarocin stanie przed sądem . Z a  
kierowanie pojazdem  po alkoholu 
grozi m u do 2 la t pozbaw ien ia  
w o ln o ś c i, sąd m a o b o w ią z e k  
orzec  za k a z  p ro w a d ze n ia  p o 
ja z d ó w  na m in im u m  3 lata  oraz  
5 tys. z ł na rzecz Funduszu Po
m ocy P okrzyw d zonym  oraz P o
m ocy Postpenitencjarnej.

(era)

Kara grzywny i półroczny 
zakaz prowadzenia pojazdów 
dla sprawcy kolizji mrożącej 
krew w żyłach

Koniec sprawy zw iązanej z ko
liz ją  m rożącą  krew w  żyłach. P o 
czątkowo jej sprawca odw ołał się od 
postanowienia jarocińskiego sądu. 
Teraz je  wycofał.

1.500 z ł grzywny oraz półroczny  
zakaz prowadzenia pojazdówwszel- 
kich kategorii - taki wyrok usłyszał 
kierowca ciężarówki, który wjechał na 
czerwonym  świetle na skrzyżowanie 
i staranował fiata seicento.

Jakiego zdarzenia dotyczy spra
wa? C h odzi o  kraksę z 7 m aja w  Ja
rocinie

Jak ustaliła jarocińska policja, 
kierow ca ciężarów ki, m ieszkaniec 
powiatu sieradzkiego, nie zastosował 
się do sygnalizacji świetlnej. Pomimo 
czerwonego światła wjechał na skrzy
żowanie i zderzył się z wyjeżdżają
cym z ul. św. D ucha fiatem  seicento. 
Kierująca, 33-letn ia  kobieta zawisła  
na drzw iach swojego auta, cudem  
unikając poważniejszych obrażeń- 
Z d arzen ie  zare jestrow ały  kam ery  
m onitoringu, a nagranie pierwszy 
opublikow ał portal jarocinska.pl

(era)

WP
P \

n Ś
Sro

ćiz
\e 

'NW
.o

http://www.jarocinska.pl


www.jarocinska.pl 44 (1412) 31 października 2017 GAZETA JAROCIŃSKA 5

Policjant uczestnikiem kolizji
J  Zastępca naczelnika Wydziału Prewencji i Ruchu D rogow ego był uczestnikiem kolizji. Jadąc autem  
w czasie wolnym  od służby uderzył w  tył innego pojazdu.

Kolizja z udziałem  doświadczo
nego funkcjonariusza jarocińskiej 
Policji o db iła  się szerokim  echem  
w mieście. O  w yjaśnienie sprawy  
zwróciliśm y się do  ko m en d an ta  
Powiatowego. Z  in fo rm acji nade
słanych p rzez  rzeczn ik  p raso w ą  
Policji wynika, że 13 październ ika  
około 17.00 do kom endy przyjechał 
kierowca volkswagena bora. P o in 
formował, iż kilka godzin wcześniej 
około 13.30 na skrzyżowaniu ul. św. 
Pucha i ul. Żerkowskiej w  Jarocinie 
doszło do kolizji drogowej, w  której 
Uczestniczył jad ący fiatem  punto. 
' Mężczyzna nie wyjaśnił, dlaczego Zgłosił się tak późno - m ów i m l. asp. 
Agnieszka Zaw orska, rzecznik pra
sowy K om endy Powiatowej Policji 
w Jarocinie.

P o lic janci us ta lili, że d rug im  
uczes tn ik iem  kraksy b y ł zas tęp 
ca n aczeln ika  W y d z ia łu  P rew en
cji i R uchu  D ro g o w eg o . - Będący w czasie wolnym od służby (na urlopie) funkcjonariusz, kierując swoim samochodem nie zachował bezpiecznego odstępu za pojazdem poprzedzającym i uderzył w tył innego samochodu. W pojeździe tym uszkodzony został tylny zderzak. Jak wynika z zebranego materiału, funkcjonariusz nie podważał swojego uczestnictwa w tym zdarzeniu i bezpośrednio po nim skłonny był przekazać poszkodowanemu dane polisy ubezpieczenia swojego pojazdu - m ó w i rzecznik jarocińskiej 
polic ji. N ieo fic ja ln ie  w iad o m o , że  
obaj uczestn icy us ta lili, że z jad ą

z  drogi. Form aln ości m ie li o m ó 
wić na parkingu, ale nie określili 
precyzyjnie miejsca spotkania. Z a 
stępca naczelnika, kiedy zgłosi! się 
na policję byl trzeźwy. N ie  został 
ukarany m andatem , poniew aż są 
usta lane  d o k ła d n e  o ko liczn o śc i 
kolizji.

Policja wyjaśnia, że funkcjona
riusz nie m ia ł obow iązku w zyw ania  
na miejsce po lic ji. - Procedura postępowania w przypadku zdarzenia drogowego z udziałem policjanta, do której doszło w czasie wolnym od służby, jest taka sama jak w przypadku innych tego rodzaju zdarzeń. Jeżeli dochodzi do porozumienia pomiędzy stronami zdarzenia, wystarczająca jest wymiam pomiędzy nimi danymi osobowymi oraz danymi polis ubez

pieczeniowych - in fo rm uje  m ł. asp. 
Agnieszka Zaw orska.

Zastępca nacze ln ika  jest d o 
św iadczonym  funkcjo nariuszem . 
S łu żb ę  ro z p o c z ą ł p o n a d  2 0  la t 
tem u, a od trzech la t jest n a  sta
nowisku kierowniczym . - Ma dobrą opinię, swoje obowiązki służbowe wykonuje dobrze, za co wielokrotnie był wyróżniany. Nigdy wcześniej nie był karany i nie toczyły się przeciwko niemu żadne postępowania - p o d 
kreśla rzeczn ik  po lic ji. Z astępcy  
naczelnika nie zawieszono w  czyn
nościach służbowych. Przesłanką  
do  zaw ieszen ia  jes t p o d e jrzen ie  
p o pełn ien ia  przestępstw a um yśl
nego, a ko liz ja  jest w ykroczeniem  
drogow ym . (era)

► JARACZEWO ------------ ---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Dariusz Strugała spotkał się w  Brukseli z Donaldem Tuskiem
K olejną w izytę w  Brukseli m a za sobą burm istrz  

Jaraczewa D ariu sz  S trugała, który zasiada w  K o 
misji Zasobó w  N aturalnych  (N A T ). C hoć  dotych
czasowe posiedzenia trw a ły  dw a dni, to ostatnie  
b.Vto w yjątkowo długie, bo aż czterodniowe. - To był Wyjazd na Open Days, czyli Europejski Tydzień Miast 1 Regionów. Jest to coroczne wydarzenie, podczas któ- rego przedstawiciele unijnych instytucji, samorządów całej Europy, organizacji samorządowych, ekspertów 1 naukowców mogą się podzielić swoimi poglądami 1 biedzą. To jest taki tydzień otwartego komitetu regionów - w yjaśnia nasz w łodarz .

Podczas sesji, paneli i spotkań dyskutow ano  
to-in. o  przyszłości U n ii E u ropejsk ie j w id zian e j 
Przez p ryzm at sam orządów . B urm istrz  Jaraczew a  
sPotkał się m .in . z m inistrem  Jerzym  K w iecińskim  
(M in isterstw o R o zw o ju ), a także z  A rtu rem  O rz e 
chowskim, am basadorem  przy K rólestw ie Belgii.
'  Miałem okazję porozmawiać z nim o sprawach 1Problemach w naszym kraju - wyjaśnia.

Jednym  z  bardzie j n iecodziennych w ydarzeń  
Przy tego typu w yjazdach b urm is trza  do Brukseli 
by!o spotkanie z D o n a ld e m  Tuskiem , P rzew od n i- 
Czącym R ady  Europejskie j. - Byt oficjalnym gościem Podczas naszej sesji. Podkreślił ważność komitetu rcgionów i opinii, które on przedstawia - dodaje  

Urm istrz S trugała.
(seb)

KOTLIN --------------------- ----------------

R e m iz y  b ę d ą  r e m o n t o w a ć  j e d n o s t k i  O S P
9 5 .5 0 0  z ł w yda  g m in a  K o tlin  na  

inw estyc je  i z a k u p y  d la  je d n o s tek  
OSP. N a jw ięce j -  40  tys. z ł -  p rze 
znaczy d la  O S P  R acendów , z której 
d ru h o w ie  z K ra jo w eg o  S ytem u R a 
to w n iczo -G aśn iczeg o  pozyskali 25  
tys. z ł i zaku p ią  zestaw  hydrauliczny. 
Z  kolei ochotn icy  z K o tlin a  nabędą  
hełm y i ubran ia  strażackie. W yd ad zą  
na ten cel 7 tys. z ł. 5 .9 7 0  z ł zd o b y li 
z K S R G , a b raku jącą  sum ę d o ło ży  
gm ina.

Kolejne jednostki otrzym ały środ
ki z ministerstwa spraw wewnętrznych  
i a d m in is tra c ji. P ie n ią d ze  zo s tan ą  
przeznaczone na m odernizacje rem iz. 
Jednostki z Tw ardow a, W yszek i M a 
gnuszew ie pozyskały  po 16 .300  zł, 
a z W ysogotów ka - 5 .5 0 0  z ł. Takie  
sam e kw oty d ru h o m  do ło ży  sam o 
rząd . - Inwestycji nie będzie realizowała gmina, tylko bezpośrednio każda zjednostek. Straż jest stowarzyszeniem i sama może wykonywać zdania - m ówi 
Irena Antczak, skarbnik gm iny Kotlin.

(era)wyremontowana remiza OSP w Twardowie

Spotkanie z Donaldem Tuskiem było jednym z wydarzeń zaplanowanych w trakcie 
czterodniowego posiedzenia w Brukseli

W YBR AN E PUNKTY W YJAZDU DARIUSZA STRUGAŁY DO BRUKSELI
Poniedziałek: Uroczysta sesja inauguracyjna
Wtorek: Spotkan ie delegacji polskiej reprezentującej w szystkie regiony 
Środa: S potkan ie z am basadorem  przy kró lestw ie Belgii A rturem  O rzechow skim  
Czwartek: P rzem ów ien ie Donalda Tuska i spotkan ie w  kuluarach z szefem  Rady Eu
ropejskiej

►  K O T L I N

Przestawią 
wielki stóg

Zam iast 1 0  m etrów  
były 3 . W  takie j odle
głości od granicy został 
ustawiony stóg w  Twar
dow ie. W łaściciel w ie l
kiej sterty balotów  został 
ukarany m andatem  i zobo
w iąza ł się do ich praw idłow ego ułożenia.

0  problem ie pisaliśm y w  3 9 .  num e
rze „G azety” w  artykule pt. „Kilkaset bel 
słomy blisko pasiek i zakładu tapicerskie- 
go”. M ieszkan iec  Tw ardo w a zgłosił, że  
w  niew ielk ie j odległości od jego posesji 
ustaw iono duży stóg z bel słomy, przez 
co znajdu je się blisko jego pasiek.

Mirosław W encek złożył oficjalny w nio
sek do Państwowej Straży Pożarnej, aby  
ta zbadała sprawę ustawienia stogu. Straż 
przeprow adziła kontrolę i potw ierdziły się 
częściowo przypuszczenia m ieszkańców. 
- Odległość od gran icy pow inna wynosić co 
n a jm n ie j 1 0  m etrów, a w tym  przypadku  
było  3  m etry. W  s tosunku do budynków  
odleg łość była  praw id łow a. W ym ia ry  d o 
p u szcza ln e  s togu też n ie  zos ta ły  p rz e 
kroczone. P rze d s ta w ic ie l kon tro lo w an e j 
f irm y  w m om encie , k iedy  p o w z ią ł od  nas 
in fo rm a c je , że s tóg  je s t  ustaw iony zby t 
b lisko , zobow iąza ł się, że dokona p rze 
s ta w ie n ia  lu b  l ik w id a c ji tego s to g u  do  
końca lis topada  - m ów i m ł. asp. M ariusz  
Banaszak, naczelnik W ydziału  Kontrolno- 
K adrow o-K w aterm istrzow skiego i oficer 
prasowy PSP w  Jarocinie w  jednej osobie.

Firma Agro-Kotlin została ukarana m an
datem  W wysokości 1 0 0  zł. (era)

► KOTLIN

Nie ma kandydatów 
na zasłużonych 
i honorowych obywateli

W  tym  roku nie zostaną przyznane  
tytu ły Honorowego O byw atela  G m iny Ko
tlin  i Zasłużonego dla G m iny Kotlin.

9 5 -le tn ia  Pelagia B iada ła , była w ięź 
niarka obozów  koncentracyjnych, o trzy
m a ła  w  ub ieg łym  roku ty tu ł H onorow y  
Obywatel Gm iny Kotlin. Tytułem Zasłużony 
dla G m in y  K otlin  w yró żn io n o  M a ria n a  
Żurka.

Rok tem u o tej porze trw a ły  ostatn ie  
przygotowania do uroczystej gali wręczenia 
wyróżnień, która odbyła się na sesji z okazji 
11 listopada. W  tym  roku nikogo nie zgło
szono do uhonorow ania . - N ie  zg ło s iłe m  
ż a d n e j kandyda tu ry , ch o c ia ż  b y ły  pew ne  
p rzym ia rk i. P rzeprow adziłem  ta k i sondaż  
pom iędzy radnym i, a le  na dzień  dzis ie jszy  
n ie  m a i  chyba  n ie  b ęd z ie  kandydatów . 
Przykro m i to m ów ić. B y łem  in ic ja to re m  i  
uważam , że to  je s t  in ic ja ty w a  d la  m ie sz 
kańców  g m in y  K o tlin , a le  je ż e li  tw ierdzą, 
że n ie  m a kandydatów , czy  n ie k tó rzy  n ie  
chcą  kandydow ać... Są lu d z ie  zas łużen i, 
a le  skoro  n ie  chcą, to n ic  na s iłę . Jestem  
n ie m ile  zaskoczony - m ów i radny Lucjan  
Antczak, przewodniczący Komisji Zdrow ia, 
Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Sportu 
B ezp ieczeń stw a Publicznego i O chrony  
P rzeciw pożarow ej.

(era)
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P O W I A T

Tak na zdjęciu przesłanym do naszej redakcji Tak wyglądała w ubiegłym tygodniu 
przez mieszkankę Chwalęcina wyglądała 
w sierpniu droga powiatowa, którą dojeżdża 
codziennie do pracy do Jarocina

Kierowcy będą mijać się w wąwozie 
do połowy listopada

Zarośnięte  pobocza przy drodze po 
w iatow ej z Panienki do  C h w ałko w a cały 
czas u tru d n ia ją  życie kierowcom .

Po raz kolejny w  tej sprawie napisała  
do nas m ieszkanka gm iny N o w e M ias to . „Jestem mieszkanką Skoraczewa i z nieukrywaną radością przeczytałam kilka tygodni temu na łamach państwa Gazety o fakcie, ii zastaną przez powiat jarociriski wycięte krzewy na trasie Skoraczew - Panienka ” - napisała  
kobieta. „Ja dojeżdżam tą drogą codziennie do pracy do Jarocina i przyznam, że ciężko jest się wyminąć z samochodem ciężarowym w tym wąwozie utworzonym z krzaków. Bardzo proszę o interwencję Gazety w starostwie, aby swoje obiemice zaczęli wprowadzać w życie, bo na razie żadna wycinka tam się nie odbywa. A może powiat będzie wycinał, ale zapomniał powiedzieć, w którym roku” - dodała z ironią.

O  sprawie pisaliśm y w  połow ie sierp
nia w  35. num erze „G azety  Jarocińskiej” 
w  artykule „M ija n ie  się w  tym  „w ąw ozie” 
graniczy z cudem ”. W ted y  - podobnie, ja k  
teraz - do naszej redakcji napisała m iesz
kanka gm iny N o w e M ia s to  z  prośbą o  in 
terwencję w  sprawie wycinki poboczy przy  
drodze z Panienki w  kierunku C hw ałkow a. • 
W ówczas rzecznik Starostwa Powiatowego  
w  Jarocinie Jacek Szczepaniak w  im ieniu  
re fe ra tu  d ró g  p o w ia to w y c h  zap ew n ia ł:
- Wycięcie zakrzaczenia zaplanowano na jesień bieżącego roku. Takie prace nie mogły zostać wcześniej wykonane przy tej drodze ze względu na okres lęgowy ptaków tam żyjących.

Tym  razem  na nasze pytanie o term in  
wycinki rzecznik napisał: „Krzakiprzy drodze z Panienki do Chwałkowa zostaną najpóźniej wycięte do potowy listopada. ” (ann)

► W ycinkę krzew ów  z poboczy na terenie  pow iatu  jarocińskiego prow adzi firm a  
Z U H  Roboty Z iem n e Drogowe i Usługi Transportow e z Panienki. Koszty prac, 
na które podpisana została u m ow a, w ynoszą 20 tys. zł.

► N a bieżące i z im o w e  utrzym an ie  dróg pow iatow ych w  roku 2 0 1 7  przew id ziana  
jes t kw ota 1,3 min zł.

> NOWE MIASTO

I m  n i k t  n i e  p o d z i ę k o w a ł
- Moja miejscowość czyta „Gazetę Jarociriską". Jak otworzę gazetę, widzę na każdej stronie, jakie w powiecie jarocińskim dostają motopompy, sprzęt, wszystko. A my? Nie wiem, czy od macochy jesteśmy? - pytał na sesji 

Jarosław Stawicki, radny, prezes 
O S P  w  Szypłow ie i członek z a 
rządu  gm innego OSP.

S łow a rozża len ia  pad ły  na  
posiedzeniu, w  którym  uczest
n iczy ła  rad n a  S ejm iku  W o je 
w ó d z tw a  W ie lk o p o ls k ie g o ,  
M iro s ła w a  K aźm ierczak. - Powiat jarociński, wedhigmnie, 11 sierpnia nie został uszkodzony prawie wcale. A dostał dotacje z województwa, z powiatu i jeszcze dofinansowanie od pana Jurka

Owsiaka. Kto tu popełnił błąd? OSP Nowe Miasto dostało 10 tys. zł, jeden ze strażaków OSP Klęka - medal. Te małe jednostki nie wychodziły z samochodu, cały czas byty w akcji, a sprzętowo nie dostały nic - podkreślił Jarosław  
Stawicki, który na pierwszej se
sji po naw ałn icy  podziękow ał 
wszystkim  strażakom  o ch o tn i
kom  za  ogrom ne zaangażo w a
nie.

-  Jeśli chodzi o OSP, samorząd województwa wielkopolskiego, w konsekwencji zmian „dobrej zmiany”, nie ma nic do sprzętu 
- p o in fo rm o w a ła  M iro s ła w a  
K aźm ierczak. -  Zdarzenia kryzysowe są zadaniem rządowym i to podlega już wojewodzie. Ste

fan Mikołajczak (były m arszałek 
- p rzyp. red .) był i jest szefem Ochotniczych Straży Pożarnych. Do niedawna byty pieniądze na wyposażenie OSP. W tej chwili te pieniądze „poszły"do zawodowej straży jako zadanie rządowe. Samorząd ma odebrane te uprawnienia.

Głos zabrała również radna 
gm inna i sołtyska Now ego M ia 
sta Agnieszka K ró l. Z adeklaro 
w a ła , że pom oże szypłowskiej 
jednostce napisać wniosek do  
fundacji O wsiaka, ponieważ p i
sała taki w  im ien iu  O S P  Now e  
M ias to .

(akf)

Jak podziękowano 
strażakom w gminach 
Jarocin i Żerków?

Gmina Jarocin podziękowała druhom 
na rynku. Jednostki otrzymały statuetki 
patrona miasta - św. Marcina. Na 
ochotników czekał też poczęstunek. 
Gmina Żerków zaprosiła strażaków 
do Mickiewiczowskiego Centrum 
Turystycznego. Przygotowano tam również 
poczęstunek, a jednostkom przekazano 
grawertony z podziękowaniami za udział 
w akcji ratowniczej po nawałnicy.

Co dostały jednostki OSP 
w powiecie jarocińskim?

gmina Jarocin 
agregaty prądotwórcze: OSP 
Osiek, Cielcza i Radlin 
motopompa: OSP Łuszczanów, 
Pozostałe jednostki otrzymały 
pilarki spalinowe 
gmina Żerków 
agregaty prądotwórcze: OSP 
Ludwinów, Szczonów, Żerniki 
pilarki: OSP Żerków, Chrzan 
i Dobieszczyzna

gmina Jaraczewo 
agregaty prądotwórcze: OSP 
Cerekwica Stara, Góra, Jaraczewo, 
Łobez i Rusko
pompy szlamowe: Gola, Łobzowiec, 
Panienka i Suchorzewko 
pilarki: OSP Nosków 
i Wojciechowo 
defibrylator: OSP Góra 
torba medyczna Rl: OSP 
Wojciechowo

O G Ł O S Z E N I E

MIESZALNIA PASZ BOROWSKI 
DOBRZYCA, ul. Krotoszyńska 49 

tel. (62) 742 88 04, 538 101 936 
666 063 503, 500 150 713
NOWE LOKALIZACJE: 

DODATKOWO SKUP W ŻNIWA:
KROMOLICE 49A  

63-860 POGORZELA
(D A W N A  S P Ó Ł D Z IE L N IA  

W  K R O M O L IC A C H )

BRONÓW 3 6  

6 3 - 3 0 0  PLESZEW

PRZYJMIEMY DO PRACY 
TEL. (6 2 ) 7 2 1  6 0  9 2

O  j a r o c i ń s k i c h  r a t o w n i k a c h  

s ł y s z e l i  w  c a ł e j  P o l s c e

J  7 jarocińskich ratow ników  m edycznych u czestn iczy ło  w ogólnop olsk im  
sym pozjum  w Szczyrku. - Jesteśmy dość rozpoznawalni - przyznaje szef naszych 
związkowców. D laczego?

Ratownicy z Południowej Wielkopolski, również z Jarocina, uczestniczyli w ogólnopolskim sympozjum

„D z ie li nas tylko miejsce pracy, 
łączy system P R M  i pasja do  ra to 
w an ia  in n y c h ...” - to  hasło o g ó lno 
polskiego sym pozjum  ra to w n ic tw a  
m edycznego, w  któ rym  w zię li u dzia ł 
rów nież jarocińscy ratownicy.

N asi „param edycy” uczestniczyli 
w  kilku wykładach. - W większości były poświęcone zagadnieniom związanym z Lotniczym Pogotowiem Ratunkowym. Omawiano zasady dysfronowa-

nia oraz współpracy naszych zespołów z LPR-em -  m ów i Tom asz R aźn iak , 
przewodniczący N iezależnego S am o
rządnego Z w iązku  Zaw odow ego R a 
tow ników  M edycznych P ołudniow ej 
W ielkopolski koło Jarocin. Ratow nicy  
m ieli okazję  uczestn iczyć w  w arsz
ta ta c h  dotyczących  p o s tęp o w an ia  
w  zdarzeniach m asowych - praktycz
ne w yko rzystan ie  o b o w ią zu ją c y c h  
procedur.

C zy  ratow nicy z  innych stacji p0 ' 
gotowia pytali o  sytuację w  Jarocinie 
(W  m aju  pracow nicy jarocińskie?0 
szpitala z łożyli wypow iedzenia z pO' 
cy, 2 sierpnia p ik ie tow ali na ulicac 
Jarocina - przyp. red.) - Tak jesteś dość rozpoznawani. Ten protest odbił M szerokim echem w naszym środowisk 
- m ów i szef jarocińskich z w i ą z k i

http://www.jarocinska.pl
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Sierpniowa pikieta jarocińskich ratowników

iatownicy z Jarocina „odpalają" protest,
■jo nie wszyscy dostali podwyżki
^ Jarocińscy ratownicy podobnie, jak ich koledzy z całej Wielkopolski, wybierają 
się na pikietę do Poznania. W  ubiegły piątek odwiesili prostest.

400 z ł od lipca i 400  zt brutto  od  
stycznia przyszłego roku - takie pod
wyżki d la  ra to w n ikó w  m edycznych  
zaofero w ało  w  po łow ie  lipca m in i
sterstwo zdrow ia. Teraz okazuje się, 
że pieniądze dostali tylko ci, k tórzy  
pracują w  Zespo łach  R ato w n ic tw a  
M edycznego. R atow nicy  za tru d n ie 
ni na S O R-ach i izbach przyjęć oraz 
w transporcie san itarnym  nie m ają  
wypłacanych dodatków.

Jak w yg ląda sytuacja w  Jaroc i
nie? - Nasi ratownicy, którzy pracują na SOR-ze dostali podwyżki w ramach 10 Procent dla pracowników medycznych. Nie mogą otrzymać jej z tej puli 400 zl brutto, bo nie ma takiego rozporządze- >lla. Żeby nie czuli się pokrzywdzeni, to być może otrzymają podwyżkę z budżetu sZpitala od przyszłego roku. Pracuję n°d takim rozwiązaniem. Zaznaczam,

że niekoniecznie musi to być 400 zi - 
m ó w i Leszek M azu rek , prezes szpi
ta la . P odw yżki m in isteria lnej u nas 
nie o trzym ało  4  z  28  ratowników.

Zw iązkow cy z Południowej W ie l
kopolski zdecydowali, że zorganizują  
pikietę przed U rzędem  W ojew ódzkim  
w  Poznaniu. Manifestację zaplanowa
no na 6 listopada.

- To porozumienie jest różnie interpretowane w każdym powiecie, dlatego też „odpalamy" protest. Praktycznie w  90 procentach stacji pogotowia nie otrzymują podwyżki koledzy, którzy pracują na szpitalnych oddziałach ratunkowych i izbach przyjęć. Prezesi niektórych szpitali pozwolili sobie ten dodatek wrzucić w pensję zasadniczą - m ów i Tom asz  
Raźniak, przewodniczący N iezależne
go S am orządnego Zw iązku  Z aw od o
wego Ratow ników  M edycznych Połu

dniowej W ielkopolski koło Jarocin.
To będzie ju ż  druga pikieta ratow 

ników  w  stolicy naszego w o jew ódz
twa. Pierwsza odbyła się 30  czerwca, 
kiedy głośno dom agali się podw yżki 
plac i godnego trak to w an ia  całego  
środowiska m edycznego. Jarocińscy 
ratownicy są w praw ieni w  protestach. 
2 sierpnia odbyła się w  naszym mieście 
ich pikieta po tym , ja k  nie udało  im  się 
osiągnąć po ro zu m ien ia  z prezesem  
szpitala i ostatniego dnia m aja  złożyli 
w ypow iedzenia. Ostatecznie konsen
sus osiągnięto pod koniec sierpnia. 
Zgodnie z n im  m a ją  otrzym ać p o d 
wyżki z budżetu szpitala od paździer
nika. W yższe wypłaty od 200 do 300 zt 
brutto  n a  konta ratow ników  pow inny  
trafić w  okolicy 10 listopada.

Akcja nie wpłynie na bieżącą pracę 
pogotow ia ratunkowego. (era)

„Trans Pegaz”:
Byli przekonani, 
że są tylko agentami

Prawie po miesiącu otrzym a
liśm y odpow iedzi prezesa ja ro c iń 
skiej spófld „Trans Pegaz” dotyczące 
uznania działalności tej firm y przez 
U rząd  M arszałkow ski w  Poznaniu  
za nielegalną.

M arsza lek  w ojew ództw a w iel
kopolskiego stw ierdził, że „Trans 
Pegaz” d z ia ła ł bez w ym aganego  
wpisu do rejestru organizatorów tu
rystyki i pośredników turystycznych. 
Z akazał też wykonywać spółce 
tę działalność przez okres 3 lat.

K to  korzystał z  ofert spółki?
- Szkoły, ale nie tylko. Seniorzy, emeryci, parafie, stowarzyszenia, kluby piłkarskie - przyznał 
nam  w  lu tym  prezes, M ac ie j 
Zegar. O  tym , że jarocińska fir
m a nielegalnie oferow ała w y
jazdy, w  tym  szkolne wyciecz
k i, nap isa liśm y na początku  
p aździern ika . In fo rm ac je , że 
spółka m oże działać niezgod
nie z  prawem , docierały do nas 
od lutego. Przez kilka miesięcy 
staraliśm y się ustalić , czy to  
prawda. U rząd  M arszałkowski 
badał działalność spółki od lu te
go. D ecyzja m arszałka zapadła we 
wrześniu.

27 września zwróciliśm y się do 
prezesa za rząd u  spółki, M a c ie ja  
Zegara  o ustosunkowanie się do  
decyzji m arszałka. Poniew aż od 
powiedź nie nadchodziła, po trzech 
tygodniach ponow iliśm y prośbę. 
O dpow iedź otrzym aliśm y 23 paź
dziernika. -  Zgodnie z ustaleniami Marszałka Województwa Wielkopolskiego Spółka wykonywała w  roku 2016 działalność organizatora turystyki, jednak zarządzający Spółką

był przekonany, że w zawieranych stosunkach występuje wyłącznie w charakterze agenta turystycznego. Natomiast, po wydaniu przez marszałka decyzji, działalność ta została oczywiście zaniechana ” - nap isa ł 
Maciej Zegar. Zapytaliśmy również, 
czy od lutego - kiedy rozpoczęło się 
postępowanie wyjaśniające prow a
dzone przez U rząd  M arszałkowski 
w  Poznaniu - spółka „Trans Pegaz”

f  m G A Z E T A  ■  r  m^Jarocinsk

WYCIECZKI
oferowała jeszcze szkołom wyjazdy 
na wycieczki. N a  to pytanie prezes 
odpowiedział tak: „Spółka jest licencjonowanym przewoźnikiem i oferuje szkołom wynajem autobusów. Licencja nr OU-004975 została wydam przez Głównego Inspektora Trans- ' portu Drogowego. Spółka posiada autobusy poddawane co pół roku przeglądowi okresowemu. Kierowcy ZAWSZE przestrzegają czasu pracy, zapisując swoje dane na karcie kierowcy. Wiek naszych kierowców nie przekracza 55 lat”.

(akf)

INTERWENCJA
Masz problem, pytanie? 
Potrzebujesz pomocy dziennikarza? 
Dzwoń... (62) 749 86 49

N ieliczn i m a ją  ro z k ła d a n e  n a  r a ty  za le g le  o p ła ty  za  g ro b y
N ie  m ilk n ą  ko m e n ta rze  na te- 

?)at sposobu, w  ja k i Z ak ła d  U sług  
k o m u n a ln y c h , k tó ry  a d m in is tru je  
Crrientarzem  kom unalnym  w  Jaroci- 
n'c, chce ściągnąć zaległe należności 
^  o p ła tach  za m iejsca po ch ó w ku , 
p n iin n a  spółka przykleiła na p om ni- 
kach w szystkich tych, k tó rzy  m a ją  
Zadłużenie, karteczki z in form acją, że 
§rób jest p rzeznaczony do likw idacji ' Powodu wygaśnięcia um owy. A by  
Ur>iknąć tak drastycznego ro zw ią za 
li13, należało  uregulow ać zaległość. 

erm in zosta ł w yznaczony do końca 
lego roku.

Jedna z m ieszkanek Jarocina za 
g o n i ł a  do nas w  tej sprawie i nie 
P ryw ata , że jest zbulwersowana. -Je- tefn tak oburzona tym, co się wyprawia Ztymigrobami - stwierdziła na począt- 
. u rozm owy. - Ja też mam zaległość ‘ Przykleili mi tę karteczkę na grobie. !fszcze nie zapłaciłam. Zadzwoniłam do okładu Usług Komunalnych izapyta- atri’ czy mogą mi rozłożyć tę należność >kl raly - mam do zapłacenia 517 złotych 
zdradziła kobieta. - Bardzo mila pani Sekretariacie powiedziała, że mam aPisać wniosek. Więc napisałam. Za Półtora tygodnia zadzwoniła do mnie ta

sama pani i powiedziała, że pan prezes się zgodził i oni mogą mi rozłożyć to na dwie raty, z tym, że muszę dodatkowo zapłacić 70 złotych opłaty manipulacyjnej. Ja jej od razu powiedziałam, że może przekazać prezesowi, że to jest złodziejstwo, bo inaczej tego nie można nazwać - m ów i zdenerw ow ana jaro ci- 
nianka. - Poprosiłam też, żeby przysłali mi tę decyzję na piśmie. Po jakimś czasie dostałam to od nich. Ale jakie było moje zdziwienie, kiedy przeczytałam, że żadne raty mi się nie należą. Z tego pisma wynikało, że rozłożenie na raty należy się osobom, których zaległości nie przekraczają więcej niż trzy lata. Moja niestety jest starsza - inform uje kobieta. 
Zapew n ia , że zapłaci należność. Jest 
jed n ak  pewne „a le” . - Od razu im nie zaniosę tyle pieniędzy, najpierw muszę sobie uzbierać. Mam podobno czas do końca roku. Myślę, że później prezes ZUK-u będzie skopywał te groby, gdzie nie jest zapłacone. Przynajmniej tak nas straszą. Trudno, niech pan prezes kopie. Ja wcześniej mu nie zapłacę, póki nie uzbieram tej kwoty - zastrzega 
m ieszkanka Jarocina. I  dodaje: - Pani sekretarka mówiła, że bardzo dużo ludzi prosi o rozłożenie na raty.

Z  in fo rm acji, jak ie  o trzym aliśm y  
z  Z ak ła d u  U sług  K om u nalnych wy-, 
nika, że obecnie zaległość w  ratach  
spłaca tylko 5 osób. „Ale wciąż wpływają nowe wnioski, które na bieżąco będziemy rozpatrywać” -  z a zn a c z a  
M ic h a ł O rłow ski, prokurent Zakładu  
U sług  K om u nalnych  w  Jarocinie.

K ie d y  sp ó łka  zd ec y d o w a ła  się 
na um ieszczen ie na grobach in fo r
m acji o  groźbie likw idacji kw atery ze 
względu na zaległości w  opłatach , na  
cm entarzu  kom unalnym  znajdow ało  
się około  600  n ieopłaconych grobów. 
Z U K  tw ie rd z i, że b lisko  3 00  osób  
uregulow ało  ju ż  należność.

Tak radykalny sposób ściągania  
zad łużeń  w obec spółki, M ic h a ł O r 
łowski uzasadnia inwestycjam i, które 
chce przeprow adzić  na  cm entarzu . 
„IV przyszłym roku odbędzie się dalszy etap budowy kolumbarium. Planujemy także Zupełnie nowe przedsięwzięcie. Będzie ono polegało na zagospodarowaniu pustej kwatery na cmentarzu i zlokalizowaniu tam miejsc na nisze umowę ziemne wraz z alejkami i ozdobną zielenią" - w y ja ś n ia  p ro k u re n t  
Z U K -u .

ANNA KONIECZNA

Żółte kartki na grobach informujące o możliwości likwidacji wzbudziły 
wiele kontrowersji .

Warunki rozłożenia zaległości na raty
Aby roztożyć należność na raty, należy zgłosić się do siedziby zaktadu i z ło
żyć odpowiednie pismo. „ W a ru n k ie m  je s t  te ż  s to s u n k o w o  k ró tk i c za s , k tó ry  
m in ą ł  o d  m o m e n tu  w y g a ś n ię c ia  p r a w  d o  g ro b u ”  - zastrzega M ichał Orłowski, 
prokurent Zaktadu Usług Kom unalnych. Należność można roztożyć maksy
m alnie na 3 raty. „ J e d n a k  d o  k a ż d e j  s p ra w y  p o d c h o d z im y  in d y w id u a ln ie "  
- zapowiada. I przyznaje, że „przy rozłożeniu na raty pobierana jest dodat
kowa oplata w  wysokości 70  zt i ma ona charakter optaty m anipu lacyjne j” .

http://www.jarocinska.pl
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Przyjadą do Żerkowa zjeść Mrówki Telimeny?
J  Czy Żerków ma szansę przyciągnąć weekendowych turystów z Poznania, Kalisza, Konina, Ostrowa, Leszna? O tym dyskutowano 
podczas konferencji zorganizowanej w M ickiewiczowskim Centrum Turystycznym.

P rzygotow ała ją  - pod hasłem „Dziedzictw o ku l
turow e Szwajcarii Żerkowskiej elem entem  ożywienia  
ruchu turystycznego” - lo ka lna  fundacja  „Zerkn ij 
tu ” we w spółpracy ze stowarzyszeniem  Z iem ia  Ż e r- 
kowska. Zaprosiła  działaczy stowarzyszeń, fundacji, 
spółdzie ln i socjalnych z  różnych stron Polski, by 
opow iedzie li o  dobrych praktykach, które pozw oliły  
ich w ioskom  i m iastom  rozw inąć się i przyciągnąć  
turystów.

Uczestnicy konferencji wym ieniali się pom ysłam i, 
co m o żn a  by zrobić w  Żerkow ie. - Ważne było dla nas, by prelegenci zainspirowali do działania i to się z pewnością udało - podkreśla D o ro ta  S urm a, pre
zes fundacji „Zerkn ij tu ” . P o konferencji odbyty się 
warsztaty. - Próbowaliśmy odpowiedzieć na pytania, czego może szukać turysta w tak małych gminach jak nasza ? Co nas wyróżnia ? Kościołów, pomników w Polsce jest bardzo dużo, dlaczego zatem warto odwiedzić Szwajcarię Żerkowską? - m ó w i prezes fundacji. C o  
ciekawe, większość z uczestników wskazała te same 
m iejsca w arte  zobaczenia.

P odczas konferencji p a d ło  ciekawe spostrze

żen ie , że  d la  tu rys ty  b a rd z o  często  in teresu jące  
jest coś zupełn ie innego n iż  d la  m ieszkańca danej 
gm iny. - Musimy wypracować rozpoznawalną markę, stworzyć produkt turystyczjry, który zainteresuje turystę. Pojawiły się nawet pierwsze pomysły, hasła tj. ogródek Zosi, kawa z Mickiewiczem, potrawa Mrówki Telimeny czy wioska tematyczna z epoki romantyzmu - d o d a 
je  D o ro ta  S urm a. Podkreślano, że konieczne jest 
skoordynow anie ruchu turystycznego na obszarze  
S zw a jca rii Żerkow skie j, w sp ó łp raca  sam o rząd u , 
przedsiębiorców  i m ieszkańców. P ojaw i! się nawet 
pom ysł lokalnej organizacji turystycznej zrzeszającej 
branżę turystyczną z  trzech gm in obszaru Szwajcarii 
Żerkow skiej. D yskuto w ano  o partnerstw ie Ż erko 
w a, N o w eg o  M ia s ta  i M iło s ła w ia . -  Warsztaty były krótkie, poruszały wiele wątków, trudno jeszcze mówić o konkretnych ustaleniach. Dla nas ważna jest szeroka dyskusja angażująca zainteresowanych mieszkańców. To dopiero początek pracy - zaznacza prezes. - Nasza fundacja razem ze Stowarzyszeniem Ziemia Zerkowska ma już plany na kolejne warsztaty w tej tematyce.

(akf)

Wioska Hobbitów pomogła rozwinąć się jednej z miejscowości pod Koszalinem

NINA GAŁUSZKA
autorka poradnika „Turystyka d z ied z ic tw a” , preze

ska Fundacji Regionów

M ożna pom yśleć o zorganizow aniu tu ta j turystyki 
w eekendow ej. Z Poznania nie jest daleko. In fra

struktura 'techniczna, zap lecze hotelow e, baza ist
nieje, m ożna ją  tylko ulepszać. M ożna w ięc stworzyć  

bardzo atrakcyjny produkt turystyczny. Zastanow ić  się, 
co jest w ażn e  dla danego m iejsca. Żeby zachęcić tego w eek 

endow ego turystę do pow rotu. A z reguły jest odw rotnie  - jest 
pew ien pom ysł, a le  nie m a tej bazy. 

Bardzo chętnie  w yjeżdżam y, przynajm nie j raz w  tygodniu albo choć raz 
w  m iesiącu i chcem y odkryw ać to, co dzie je  się w  bliskiej okolicy, w  prom ie

niu ok. 2 0 0  k ilom etrów  od dużych m iast.

RAFAŁ PIOTROWSKI
prezes Fundacji Przyjaciół S zw ajcarii Żerkow skiej

A lter Ego

Żerków  nie jest w yprom ow any turystycznie. 
O grom nie dużo pracy jest przed sam orząd em , 

przed w szystkim i. A przecież m am y tak i potencjał! 
Żn a jd u je  się tu ta j m nóstw o w artych  pokazania rze

czy. B rakuje tzw . zm ap o w an ia  tych m iejsc, określenia, 
w  jak im  kierunku pow inien iść rozwój turystyki. Przez w ie 

le la t turystyka w  Żerkow ie opiera ła  się na pałacu w  Ś m ie łow ie , na A dam ie  
M ick iew iczu . To jest w łaściw y kierunek, a le  trzeba go odśw ieżyć. Ponad 3 0  
lat „jedzie się” na tym  tem acie . M oże nie przestał być atrakcyjny, ale trochę  
przygasł. N ato m iast jest m nóstw o innych rzeczy, chociażby w łaśn ie  S zw a j
caria Żerkow ską. M am y rzekę, ka jak i, rowery, m am y kręgielnię, w spania łe  

krajobrazy, są c iekaw e w ydarzen ia  ku lturalne. Potrzeba jed n ak  w spólne
go d zia łan ia  i koordynacji tych dzia łań . Bo na razie jest tak , że każdy robi 

różne rzeczy sam , na w łasn ą  rękę. N am  ogrom nie pom aga b ib lioteka, ZAZ
„Prom yk” , ale są to indyw id ualne pomysły, 

i

Nie wszyscy wiedzą
o tym, co sią u nas
Rozmowa z JACKIEM  
JĘDRASZCZYKIEM, 
burmistrzem gminy Żerków

Panie burmistrzu, jak pan ocenia 
- na ile potencjał turystyczny Ziemi 
Żerkowskiej jest wykorzystany?

Potencjał nie jest w  pełni w ykorzy
stany. M y  zbyt m ało jeszcze w chodzim y  
w  te tem aty. Organizacje, które dzia ła ją  
u nas, stow arzyszenia pom agają  nam  
w  tym  jed nak. Ta turystyka w eekendo
w a, a w ięc w yjazdy na 2 -3  dni, są e le 
m en tem , d la  którego m am y przygoto
w aną  ofertę. I jest ona szeroka. M ów im y  
tu nie tylko o w alorach przyrodniczych, 
ale również kulturowych i kulturalnych, 
które gm ina proponuje i które realizuje. 
Czasem  jed n ak  z frekw encją na im pre
zach jes t różnie. U bo lew am  nad tym . 
W ie m , że nie trafi się z ofertą tak, żeby  
w szystkich zadow olić .

Co stoi na przeszkodzie rozwojo
wi turystyki w gminie i jej promocji? 
Brakuje pieniędzy? Nie ma takiej woli 
w radzie?

N ie  sam e p ieniądze stanow ią  pro
b lem . O ne są p o trzeb n e , a le  to  nie  
wszystko. M a m y  program  renow acji, 
rew ita lizac ji, oznakow ania  ścieżek ro
w erow ych, szlaków  pieszych. W ie m , 
że po huraganie w stęp  do lasu jest za 
kazany, ale m yślę, że Lasy Państw ow e  
uporają  się z  tym i zagrożen iam i, które  
p o w sta ły  po n a w a łn ic y  i las będzie  
znow u o tw arty  d la  w szystk ich . A to  
jest ten m agnes, który przyciąga m iesz
kańców. M ożna napraw dę pooddychać

nie tym i spalinam i, które nas otaczają, 
sm ogiem , bo sezon grzewczy się rozpo
czął, tylko św ieżym  pow ietrzem , z tym i 
olejkam i eterycznym i, które w ydzie la ją  
drzew a. To jest w artość sam a w  sobie, 
którą trzeba pokazać i do której trzeba  
zachęcić ludzi z zew n ątrz , żeby przy
jech a li. Żeby przeszli się po tym  lesie, 
zjedli gdzieś tu ta j obiad i przyjechali 
ponow nie. Odległości po 5 0 ;  7 0  kilo
m etrów , a tyle dzieli nas od Poznania, 
Kalisza, Leszna, O strow a, Konina, to 
nie są żadne odległości.

Czy jest coś, czym gmina się nie 
chwali, a powinna?

M am y taki c iekaw y elem ent, o któ
rym  m oże nie wszyscy w ie d zą  - fak t 
historyczny dotyczący pogodzenia się 
naszych ks iążąt, P iastów . Ten z jazd  
odbył się w  Pogorzelicy, w  m aju  1 2 5 3  
roku. To było jeszcze przed o trzym a
niem  przez Poznań lokacji. M ożna więc 
powiedzieć, że m y zaistnieliśm y jeszcze 
przed Poznaniem . To jest fakt historycz
nie udokumentowany. W  Pogorzelicy nie 
zostało z niego nic. S ą  pola upraw ne, 
drogi, łąk i, nie m a żadnego np. obeli
sku, co w ca le  nie znaczy, że nie myśli 
się o tym , żeby coś takiego postawić  
r tę  historię pokazać. N p . z  napisem  
„Stoisz na m iejscu, w  którym  godzili 
się P iastow ie” .

Rozm aw iała  
A N N A  KO PRAS-FIJO ŁEK
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Z a d a n i a  d o m o w e  n i e  m u s z ą  b y ć  

o b o w i ą z k o w e .  W  J a r o c i n i e  t e ż  

m o ż e  s i ę  u d a ć

ZO BA C Z F ILM  NA

farodrmkaf^

Z as łyn ę ła  z tego, że w  je j szkole nie 
ma obow iązkow ych  z ad ań  d om ow ych , 
a nauczyciele zam iast zazn aczać  błędy  
czerw onym  d łu g o p is e m , p o d k re ś la ją  
na z ie lo n o  to , co uczeń z ro b ił dobrze . 
I p o d p o w ia d a ją , czego  się d o u czyć , 
żeby dostać  p iątkę.

Teraz W io le tta  K rzyżanow ska p rzy 
je c h a ła  d o  J a ro c in a  n a  z a p ro s z e n ie  
w ładz g m in y  i p o d z ie liła  się d o ś w ia d 
czeniem z naszym i nauczycielam i. -Jeśli rzecznik praw dziecka dwukrotnie zajmuje

się tematem prac domowych w swoich wystąpieniach, to znaczy, że gdzieś jest problem. Jeśli prześledzimy komentarze na portalach spolecznościowych, ile czasu dzieci spędzają nad lekcjami, to okazuje się, że pracują więcej niż dorośli - m ów iła  
dyrektorka  S zko ły P odstaw ow ej n r 323  
w  W arszaw ie .

S p o tkan ie  w  J O K -u  i p rezen tac ja  
w szystk ich  z m ia n , ja k ie  w p ro w a d z o 
no w  tej p laców ce, trw a ły  p o n ad  dw ie  
godziny.

- Wręcz zabroniłam stawiać nauczycielom jedynki za prace domowe. Nie ma takiej potrzeby. Dzieci nie odrabiają pracy domowej nie tylko dlatego, że są leniwe i im się nie chce. Ale dlatego, że nie było warunków, żeby ją odrobić. Albo rodzice się pokłócili, dzieci poszły na taekwondo. Byty zmęczone albo po prostu zapomniały. To przecież jest takie ludzkie - p rze k o 
nyw a ła  na  spotkan iu  dyrektorka  jed ne j 
z  w arszaw sk ich  podstaw ów ek.

(seb)

GŁÓWNE ELEMENTY ZMIAN WPROWADZONE PRZEZ 
DYR. WIOLETTĘ KRZYŻANOWSKĄ
► ocenianie kształtujące*
► samoocena i ocena koleżeńska
► metoda zielonego ołówka
► mierzenie czasu pracy na lekcjach
► szkoła bez zadań domowych
► zadania edukacyjne dla świetlicy
► aranżacja przestrzeni szkolnej
*  Ocenianie kształtujące polega m.in. na tym, by nauczyciel na bieżąco modyfikował 
sposób nauki, a uczeń otrzymywał informacją zwrotną pomagającą mu się uczyć.

Nie musimy wszystkiego szukać gdzieś po świecie, 
bo sami mamy czym się pochwalić
Rozmowa z W IOLETTĄ KRZYŻANOWSKĄ, dyrektorką Szkoły Podstawowej nr 3 2 3  
im. Polskich Olimpijczyków w Warszawie

Lubiła pani odrabiać w szkole zadania 
domowe?
Byty takie  prace dom ow e, które lubiłam  
odrabiać i spraw iało m i to dużo radości. 
Syty też takie, które robiłam mniej chętnie, 
^oświadczenie z tamtych lat miało 
'"'Pływ na decyzję o wprowadzeniu braku 
*adań domowych w pani szkole?
Myślę, że tak . Zw łaszcza to, że np. nie 
O biłam  m a tem atyk i i w  jak iś  sposób  
re|acja z nauczycielem  tego-przedm iotu  
oyta niewłaściwa. Ja się po prostu bałam  
Pani nauczycielki. M ia ło  to w pływ  na to, 
że przez lata m iałam  negatywny stosunek 
d° tego przedm iotu, bo zaw sze gdzieś 
2 tyłu głowy m ia łam  strach.
Do złego jest w zadaniach domowych, 
*e w pani szkole raczej się ich unika? 
Dne sam e w  sobie nie są złe, bo proszę 
Z w a ż y ć ,  że m y jako dzieci, lubiliśm y  
r°bić coś, co nam  zadaw ano do dom u, 
a|e wtedy, gdy nas coś interesowało, było 
bne niż nudne ćwiczeniówki. N atom iast 
bedy zadań dom ow ych  grom adzi się 
bardzo dużo w  ciągu jednego wieczoru, 
to dziecko, m am a, ta ta  - wszyscy popa
l ą  w e frustrację. Tym bardzie j, jeśli 
|ak wygląda 1 0  m iesięcy naszej pracy, 
j°  Wszyscy m ają  dosyć.

Pani buntuje się przeciwko czemuś 
^ k iem u? *

estem  z w o le n n ic z k ą  b raku  represji 
w związku z  zadaniam i dom ow ym i i rze
wnego procesu dydaktycznego, 
akie prace domowe mają prawo bytu? 

. °w inny być przede w szystkim  m ądre  
' Sensowne. Rozum iem  m atem atyków , 
■dórzy wymagają, żeby poćwiczyć w  domu

d odaw an ie , dzie len ie  i inne rachunki. 
Ale nie zadaw ajm y ilości ćwiczeń, która 
jest fizycznie nie do w ykonania w  ciągu 
jednego w ieczoru. Dziecko m a przecież 
osobiste pasje i zainteresowania, lubi też 
inne przedm ioty lub zagadnienia, a na to 
czasu już zaczyna brakować w  codzien
nym  życiu.
Pamiętam z lat szkolnych, że kiedy na
uczyciel z czymś się nie wyrabiał, to 
byliśmy zasypywani zadaniami domo
wymi. Pani mówi, że brak sprawdzania 
ich na lekcjach to oszczędność nawet 
15 minut. To wystarczy, żeby „wyrobić 
się” z materiałem?
Oczywiście. A jeśli chcemy, żeby dzieci 
coś zrobiły  w  d o m u , to zad a jem y dla  
chętnych i bez represji.
Jest w pani szkole nauczyciel, który 
doszedł do wniosku, że zmiany, które 
pani zaproponowała, nie sprawdzają się 
i wrócił do dawnych metod?
N ie  znam  takiego przypadku. Były za 
to sytuacje, że początkowo sceptycznie 
nastawieni do zm ian rodzice czy nauczy
ciele, przekonali się do naszych pomysłów  
i w za jem nie  się przekonyw ali. To było 
ogromne wsparcie dla m nie i utwierdzało  
m nie w  tym , że to jest w łaściw a droga. 
System zmian, które pani wprowadziła 
w szkole jest już zamknięty, czy macie 
pomysły, jak go rozwinąć?
Na pewno część rzeczy m usim y dosto
sować do klas siódm ych, które w łaśnie  
się pojaw iły w  szkole. Do tej pory nasz 
pom ysł o p ie ra liśm y  na sześcio letn ie j 
szkole podstawowej i chcem y go nieco 
zm odyfikować.

Co nie działa wśród starszych uczniów?
Trudno od nich oczekiwać, żeby koloro
wym  kartonikiem na ław ce sygnalizowali, 
czy rozum ieją, co m ówi nauczyciel, czy 
nie. U w ażam , że w  klasie ósmej w skaza
nie uczniowi, gdzie popełnił błąd, będzie 
dla niego ważne, a więc metoda zielonego 
ołówka m oże być już niewystarczająca. 
Nie można jednak całkowicie odsunąć po
mysłu zaznaczenia mocnych stron ucznia. 
Na to szczególnie chcemy zwrócić uwagę. 
W małych miastach społeczeństwa 
czasami są bardziej zamknięte i mniej 
podatne na zmiany w porównaniu z War
szawą. Uważa pani, że może mieć to 
wpływ na przełożenie waszego sukcesu 
na całą Polskę?
Myślę, że nie. Równie dobrze ktoś m ógł
by powiedzieć, że u nas na Ursynowie  
rodzice są zabiegani i nie interesują się 
tym , co dzieje się z dziećm i. Raczej nie 
upatryw ałabym , czy ktoś jest z dużego, 
czy z  małego m iasta. Wystarczy spojrzeć, 
ile osób przyszło na spotkanie ze m ną do 
JOK-u. U w a ża m , że ludzi było bardzo  
dużo. I k iedy z a p y ta ła m  uczestn ików  
o to, o jakiej szkole m arzą  dla swoich  
dzieci, jeden z  rodziców udzielił takiej 
sam ej odpowiedzi jak  u m nie w  szkole: 
m arzym y o tym , aby dzieci czuły się bez
pieczne i szczęśliwe. To dowodzi faktu, że 
miejsce zam ieszkania nie m a znaczenia, 
jeśli chcem y stworzyć bezpieczną i szczę
śliw ą szkołę dla naszych dzieci. Siła leży 
w  nas sam ych, w  sercach i um ysłach  
nauczycieli i rodziców.

Rozmawiał 
SEBASTIAN MATYSZCZAK

DYREKTORZY JAROCIŃSKICH SZKÓŁ
0  ZMIANACH WDROŻONYCH W SP NR 323  
W WARSZAWIE
AGATA MUSIOŁ
- dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2 w Jarocinie
To nie było dla m nie odkryw cze spotkanie, poniew aż w iele  
z rzeczy, o których m ów iła  pani K rzyżanow ska, ju ż  w pro 
w adziliśm y w  naszej szkole. S ą  to na przykład ocenianie  
kształtu jące, a w ięc  podajem y cele lekcji, p iszem y kom en
tarze  i w skazujem y, co uczniow ie robią dobrze, a co m o
gliby jeszcze popraw ić. P racu jem y też  m eto d ą  projektów. 
Jedynie m oże te  zadania  dom ow e są  e lem en tem , którego 
nie w prow adziliśm y. Trzeba to na spokojnie przem yśleć. 
M yślę, że będziem y rozm aw iać na ten te m a t podczas rady  
pedagogicznej.

EWA KUDERCZAK
- dyrektor Szkoły Podstawowej nr 3 w Jarocinie
Zdecydow ana w iększość nauczycieli z naszej szkoły była 
na tym  spotkan iu , ja  rów nież. Jesteśm y otw arc i na zm iany
1 chcem y przedyskutow ać te  pom ysły na jp ierw  z nauczy
c ie lam i. Chcę poznać ich zdan ie  i op in ie  na te m a t tego, co 
m ożna w drożyć w  naszej szkole.
Każda placów ka jest inna i w  sw oim  rodzaju , ale nie 
w szystkie pom ysły w  każdej z nich m ogą się spraw dzić. 
N iektóre z przedstaw ionych e lem en tó w  ju ż  u nas funkc jo 
nu ją np. z ielony o łów ek, natom iast jeśli chodzi o zadania  
dom ow e, jest to kw estia do przem yślenia .

ALDONA KOSTRO
- dyrektor Szkoły Podstawowej nr 4 w Jarocinie
N ajw ażn ie jszą  rzeczą, na którą czekałam  to in form a
cja dotycząca n iezad aw an ia  prac dom ow ych. Idąc na to 
spotkanie m yś la łam , że w  tej szkole w  ogóle ich nie m a, 
a okazało  się, że  część rodziców  i dzieci sam ych prosi
0 tak ie  zadan ia . Kilka lat tem u w  m ojej szkole rodzice 
prosili, żeby dzieci m ia ły  zad aw an e  w ięcej rzeczy rozw ija 
jących ich um iejętności.
O kazało  się, że w fe le  z om aw ian ych  e lem en tó w  u nas już  
funkcjonuje . M am y od d aw n a m .in . ocen ian ie  kszta łtu ją 
ce, w  św ietlicy od la t p racu ją  nauczyciele edukacji w cze- 
snoszkolnej, lekcje o d b yw ają  się nie tylko przy ław kach , 
bo w  klasach I- III w iększość z  nich odbyw a się na w y k ła 
dzinach w  klasach, gdzie czyta się książki i odpoczyw a. 
Jest też sala re laksacji, gdzie dzieci m ogą obejrzeć bajkę
1 położyć się na w yk ładzin ie .
O czyw iście przedyskutu jem y w ie le  rzeczy na radzie p eda
gogicznej i być m oże w drożym y kolejne w  naszej szkole.

MAREK DURCZAK
- dyrektor Szkoły Podstawowej nr 5 w Jarocinie

Kilkunastu nauczycieli z m ojej szkoły w zię ło  udzia ł w  tym  
spotkaniu  i w  zw iązku  z tym  rozm aw ia liśm y na ten tem at. 
Część z tych rzeczy ju ż  w ykorzystu jem y w  szkole, chociaż
by m ożliw ość n iezadaw an ia  prac dom ow ych na w eeken
dy. N ie  m a u nas na pew no braku zadań dom ow ych. Ten 
e le m e n tjia jb a rd z ie j naś zain trygow ał.
W  listopadzie będziem y m ieli radę pedagogiczną i po
ro zm aw iam y na ten te m a t. N a pew ne nie w p ro w ad zim y  
zm ian  z  dnia na dzień, ale m oże u rucho m im y jak iś  pro
gram  pilotażowy. S próbujem y w ykorzystać rzeczy, które  
najbardzie j nas in teresują. Jesteśm y pozytyw nie nastaw ie 
ni na zm iany. Szkoła w  Polsce się zm ien ia , m y także  i m u 
sim y w drażać schem aty  najlepsze dla naszych dzieci.

http://www.jarocinska.pl
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Basen z ruchomym 
dnem i lodowisko 
w  Jarocinie
1 J eszcze  jed en  kryty basen  - tym  razem  
z ruchom ym  dnem , lod ow isk o , kręgielnia  
i zespół saun - wszystko to prawie już za rok ma 
powstać na terenach rekreacyjno-sportowych 
Jarocin Sport. Budowa nowych obiektów będzie 
kosztowała około 34 min zł i została podzielona 
na trzy etapy. Plan zakłada, że całość inwestycji 
ma się zakończyć w maju 2019 roku.

R o zb u d o w a  Jarocin  S port 
p ow inna  się rozpocząć w  przy
szłym  roku. Projekt zak łada b u 
dow ę k ilku  now ych ob iektów . 
Powstanie lodow isko o  w ym ia 
rach 20  m  na 40  m  (pow. czynna  
800 m 2) z  wypożyczalnią sprzętu, 
szatn iam i i barem . - Lodowisko zbudowane zostanie w systemie lekkiej hali -  tłu m a c zy  M a rc in  
Jantas, prezes g m in n e j-sp ó łk i 
Jarocin  Sport.

Za łożen ia  są takie, że obiekt 
jako  lodowisko wykorzystywane  
będzie od listopada do m arca, 
n atom iast w  pozostałych m ie 
siącach hala  będzie służyła do  
o rg an izo w an ia  różnych w yd a 
rzeń, m iędzy innym i koncertów, 
w ystaw  i targów. - Można będzie ją takie wykorzystać jako boisko sportowe, a raczej rolkowisko - in 
form uje Jantas. Pows~tałe w  hali 
zaplecze sanitarne i szatnie będą  
równocześnie zapleczem  dla ba
senów odkrytych.

W  podp iw niczen iu  nowego  
obiektu po jaw ią się sześciotoro- 
w a kręgielnia o raz  sale sporto 
w o-rekreacyjne, które będą w y
korzystywane rów nież do  zajęć  
i ro zg ryw ek  ten isa  s to łow ego  
o raz  sportów  siłowych. Z  kolei 
na piętrze trzykondygnacyjnego  
budynku zlokalizow ana zostanie 
sala, w  której będzie m o żn a  o r
ganizować im prezy i konferencje.

Z m ien i się także aąuapark. 
Z o s ta n ie  ro z b u d o w a n y  o  b a 
sen szko len iow y z ru ch o m ym

dnem  o wymiarach 10 m  na 10 m.
- Ruchome dno umożliwia dostosowanie basem do różnego rodzaju zajęć wymagających określonej głębokości wody. Regulowana głębokość od 0 do 1,6 m. Będzie wykorzystywany głównie do coraz popularniejszych lekcji oswajania z wodą dla niemowląt oraz nauki pływania dla przedszkolaków i najmłodszych klas szkoły podstawowej- w yjaśn ia szef Jarocin  S port. 
W  n o w ym  basenie b ę d ą  p ro 
w adzone różne zajęcia - taniec  
w  wodzie, w odny plac zabaw  dla  
dzieci, a także zajęcia rekreacyj
no-sportowe dła dorosłych, talde 
ja k  aąuaaerobik, aąuaspinning, 
aąuafitnes, siłownia w odna oraz  
zajęcia rehabilitacyjne.

Basen sp o rto w y w zbogac i 
się także o w indę d la  osób n ie
p e łn o sp raw n ych . D o d a tk o w o  
powiększona zostanie strefa w y
poczynku  o  trzy  sauny suche, 
w an n ę  z h yd ro m asażem  o raz  
salę a rom aterap ii.

- Nie lada zadaniem będzie przebudowa, powstałego na początku lat 70 XX wieku, basenu odkrytego. Wymaga on całkowitej przebudowy i dostosowania do nowoczesnej technologii oraz oczekiwań mieszkańców - zaznacza  
M a rc in  Jantas. Zgo d n ie  z  p ro 
jek tem , po przebudow ie basen 
ze sportow ego zm ien i się w  re
kreacyjny z atrakcjam i d la dzieci, 
m ło d zieży  i dorosłych.

ANNA KONIECZNA

Powierzchnia 
trzykondygnacyjnego 
budynku, który ma 
powstać w kompleksie 
obiektów Jarocin Sport, 
a zlokalizpwanego 
w bezpośrednim 
sąsiedztwie lodowiska 
razem z łącznikiem 
do hotelu i basenem 
krytym będzie wynosić 
prawie

6 . 0 0 0

R O ZB U D O W A OB IEKTÓW  KOM PLEKSU JAROCIN SPORT

ETAP I
• budowa lodowiska oraz 

trzykondygnacyjnego budynku głównego, 
w skład którego wchodzą: hall wejściowy, 
pomieszczenia obsługowe, toalety, 
gastronomia, siłownia i ricochet (odmiana 
squasha), szatnie, administracja oraz sala 
wielofunkcyjna

• termin realizacji - grudzień 2018 roku
• szacunkowa wartość inwestycji 

- 21 min zł

ETAP II
• budowa basenu

krytego z ruchomym dnem, 
kondygnacją instalacyjną 
oraz łącznikiem 
komunikacyjnym i zespołem 
saun

• termin realizacji
- grudzień 2018 roku

• szacunkowa wartość 
inwestycji - 8 min zł

I. ETAP III
• budowa basenów 

zewnętrznych
z plażami 
zewnętrznymi

• termin realizacji
- maj 2019 roku

• szacunkowa wartość 
inwestycji - 5 min zł

Pieniądze na realizację rozbudowy Jarocin Sport - w sumie około 3 4  min zł 
pochodzą: 1 5  min zł z kredytu, 5  min zł z wkładów pieniężnych gminy Jarocin 

oraz 6 , 5  min zł z własnego budżetu spółki.

http://www.jarocinska.pl
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O d  l i s t o p a d a  

p o d w y ż k i  w  J L A

m ■Pm*

W  sierpniu podro ża ły  b ilety  Ja
rocińskich L in ii Autobusowych. P od
wyżka w yniosła od 10 do  15 procent. 
W  związku z tym  prezes gminnej spół
ki Przemysław M usielak zapowiedział 
Podniesienie pensji kierowców. P od
stawowa stawka godzinowa w  jarociń
skich „em kach” , k tó ra  w ynosi 12 z ł, 
miała w zrosnąć o  I zł.

Po dw óch m iesiącach do  naszej 
redakcji napisała  osoba zaintereso
wana tematem . „Proszę o sprostowanie artykułu z sierpnia odnośnie pana Musielaka, który podawał złe informacje, że Podnosi cenę biletów, żeby dać podwyżkę kierowcom Od września bilety zdrożały, a kierowcy podwyżki nie dostali. ”

Zapyta liśm y szefa J L A , kiedy z a 
m ierza  spełnić ob ietn icę z  sierpnia. 
- Aneksy do umów o pracę są już przygotowane. Wejdą w życie od listopada. Będzie to raczej regulacja wynagrodzeń 
w spółce niż podwyżka. Niektórym - tym, którzy zarabiają najwięcej, pensja nie wzrośnie - wyjaśnia M usie lak . I  zap o 
w iada: - W 2018 roku po raz kolejny zostaną podniesione wynagrodzenia kierowców pracujących w naszej spółce.

N a  29  kierowców, k tó rzy  są z a 
tru d n ien i w  J L A , podw yżkę d o sta 
nie 21 najm niej zarabia jących osób. 
Średnio ich w ynagrodzenie wzrośnie  
o 250  z ł b ru tto  m iesięcznie.

(ann)

8 .8 0 7 ,5 6  zł*
wynosi w ynagrodzenie Przem ysław a M usielaka, prezesa Jarocińskich 
Linii Autobusow ych

niecałe 2 .6 0 0  zł
wynosi średnie w ynagrodzenie k ierow ców  w  JLA, na które składa  
się: 12 zt/h (b rutto ) godzinow ej s taw ki podstaw ow ej plus dodatki: 
stażow e, prem ia regulam inow a, prem ia za pracę w  weekendy, które 
stanow ią  5 0 %  w ynagrodzenia.

ok. 2 .0 0 0  zł
wynosi najn iższa pensja kierowcy

Jarocińskie Linie Autobusow e zatrudniają  29 kierowców - wszystkich  
na um ow ach o pracę.

•Wszystkie kwoty brutto

✓
O  p r a c y 2 4

OFERTY PRACY /  PORADNIK I /  ARTYKUŁY /  F IRM Y

B ę d ą  z g ł a s z a ć ,  

c o  z ł e g o  r o b i  i c h  s z e f
W  z a k ła d a c h  p ra c y  m a ją  

pojaw ić się „sygnaliści” , k tórzy  
będą szczególnie chronieni. Tak  
zakłada projekt ustawy o  ja w n o 
ści życia publicznego.

P odstaw ow ym  celem  w p ro 
w a d z e n ia  n o w y c h  p rz e p is ó w  
jest zwiększenie transparentno- 
ści państw a polskiego. P ro jekt 
z a k ła d a  ró w n ie ż  zw iększen ie  
k o n tro li sp o łeczn e j n a d  o s o 
b a m i p e łn ią c y m i  
fu n kc je  p u b liczn e  
- z a ró w n o  rz ą d o 
w e , s a m o rz ą d o w e , 
ja k  i w  spółkach , ich  
organach czy spółkach  
Skarbu Państwa.

P ro je k t  u s ta w y  
w prow adza nowe roz
w iązania antykorupcyj- 
ne. P ow ołan o  instytucję

który
Ł  n iem

\  F

„sygnalisty” -  in fo rm ującego  o 
nadużyciach, o  korupcji w  swoim  
miejscu pracy. Osoby, które m ają  
działać z pobudek obywatelskich, 
m o g ą być szczególnie narażone  
na odw et ze strony swoich p ra 
codawców , będą więc poddane  
dod atko w ej o chron ie  p raw nej. 
Z g ła s za ją c y  n iep raw id ło w o śc i 
pracow nik  danej firm y  o trzym a  
od prokuratora status sygnalisty, 
który ochron i go przed zw o ln ie 
n iem  i szykanam i.

Fałszywe donosy będą kara- 
bo  „sygnalista” m usi z ło 

żyć zeznania pod rygorem  
o d p o w ied z ia ln o śc i 

karnej.
(akf)

M asz m a łą  f irm ę ?  Ta in fo rm a c ja  je s t  d la  c ie b ie
Jesteś mikroprzedsiębioicą? Spró

buj zm ierzyć się z JP K _V A T ju ż  teraz 
~ nie czekaj do przyszłego roku.

zyskasz? Skrócony czas zwrotu 
Podatku VAT

Konieczność składania JP K _V A T  
(Jednolity P lik Kontrolny VAT - przyp. 
red.) przez m ikroprzeds ięb io rcó w  
obow iązyw ać będzie  od  1 stycznia  
Przyszłego roku. Jeżeli jed n ak  prze
je s z  JP K _V A T  ju ż  za  lis topad, g ru 
dzień 2 017  roku , tw ój czas oczeki
wania na zw ro t V A T  skróci się z 60  
d° 25 dni. Będziesz m ia ł też okazję

p rze tes to w ać  i p o zn ać  w  praktyce  
funkcjonow anie aplikacji, jeszcze za 
n im  przesyłanie pliku stanie się twoim  
obow iązkiem .

O d  s ty c zn ia  ok . 1,6 m in  m i
kroprzedsięb iorców  dołączy  do gro 
na podatników  VAT, którzy p row adzą  
elek tron iczn ą  ew idencję V A T  (czyli 
rejestr sprzedaży i zakupów \ A D  oraz 
przesyłają ją  fiskusowi jako JPK_VAT. 
D u ż e  przedsięb iorstw a ro b ią  to  od 
lipca 2016  roku, a m ałe  i średnie - od  
stycznia 2017  roku. Teraz przyszedł 
czas na m ikroprzedsiębiorców , czyli

Apteka 
w Jarocinie

zatrudni

MAGISTRÓW 
ORAZ TECHNIKÓW 

FARMACJI
kontakt: spharma@op.pl

Restauracja
Laskówka

w Nowym Mieście nad Wartą

za tru d n i
o s o b ę  na s tan o w isko

K U C H A R ZA
W y m a g a n e  d o ś w ia d c z e n ie  

S ta w k a  2 0  z ł/g o d z in ę

§jyro  C O D E X  poszuku je  do pracy w  Ś rodzie  W lkp.: C O D EX ®
^ P R O J E K T A N T Ó W  1 A R C R IT E K T Ó W  n a  p e tn y  lu b  n ie p e łn y  w y m ia r  godzin  
Aut a®a n 'a: a b s o lw e n t b u d o w n ic tw a , a rc h ite k tu ry  lu b  k ie ru n k u  p o k re w n e g o , b ie g ła  zn a jo m o ś ć  
w ° C a d . p rz e p is ó w  i n o rm  te c h n ic z n y c h , d o d a tk o w y m  a tu te m  b ę d z ie  z n a jo m o ś ć  p rz e p is ó w  

d r e s i e  b u d o w n ic tw a  i p ro c e d u r a d m in is tra c y jn y c h . U p ra w n ie n ia  p ro je k to w e  n ie  są w y m a g a n e

^ a n a l i t y k a  F IN A N S O W E G O  na p e łn y  lu b  n ie p e łn y  w y m ia r  godzin
^ / ^ S a n i a :  u m ie ję tn o ś ć  s a m o d z ie ln e g o  o p ra c o w a n ia  a n a l iz  fin a n s o w y c h  w  ra m a c h  s tu d ió w  
p 0ria lności s ta n o w ią c y c h  z a łą c z n ik  d o  w n io s k ó w  o d o fin a n s o w a n ie  p ro je k tó w  w  ra m a c h  ś ro d k ó w  
jn ° 8 ra m u o p e ra c y jn e g o  In fra s tru k tu ra  i Ś ro d o w isko , R e g io n a ln y c h  P ro g ra m ó w  O p e ra c y jn y c h  lub  

^  fu n d u s zy  u n ijn y c h .

^ s p e c j a l i s t y  D S . O C H R O N Y  Ś R O D O W IS K A  na p e tn y  lub n ie p e łn y  w y m ia r  godzin
'begania; um ie jętność sam odzie lneg o  op rac o w an ia  analiz  rozprzestrzenienia się hałasu  w  środowisku  

ha * ernisi' g a zó w  i p y łó w  do  a tm o s fe ry  ja k o  z a łą c z n ik ó w  d o  ra p o rtó w  o  o d d z ia ły w a n iu  p rzed s ięw zią ć  
0  * * o w i , k °  o ra z  w n io s k ó w  o  w y d a n ie  p o z w o le ń  z in te g ro w a n y c h , o p ra c o w y w a n ie  w n io s k ó w  
.. _ y d a n ie  P o zw o leń  na em is ji g a zó w  lu b  p y łó w  do  a tm o s fe ry  o raz  zg łoszeń  in s ta la c ji w  ty m  zakres ie

'd fo rm a c ji p rz e k a ż e m y  po  k o n ta k c ie  z  n a m i n a p o n iż s ze  d a n e  k o n ta k to w e :  
o m . 6 0 4 - 7 7 7 - 5 3 5 ,  e -m a il:  p io tr .s a d o w s k i@ c o d e x .p l

firm y zatrudniające do 10 osób i osią
gające ob ró t roczny do  2 m ilio n ó w  
euro (w  tym  rów nież jednoosobow e  
działalności gospodarcze), składają
cych deklaracje V A T  - 7 lub V A T  - 7 K  
zaró w n o  m iesięcznie, ja k  i k w arta l
nie. J P K _V A T  to  zestaw  in fo rm acji 
o zakupach i sprzedaży, k tó iy  w ynika  
z  ew idencji V A T  za dany okres. In 
fo rm ac je  do u tw o rze n ia  J P K _ V A T  
są pobierane bezpośrednio  z  syste
m ó w  finanso w o-księgow ych  firm y. 
P rzesyła  się go w y łączn ie  w  w ersji 
elektronicznej, w  określonym układzie

-  O G Ł O S Z E N I A  ----------------

Firma Produkcyjno-Handlowa „PAULA"
Zakład Produkcyjny w Parzewie 

Parzew 14,63-220 Kotlin

Zatrudnim y m ężczyzn i kobiety do pracy  
na stanowisko:

PRACOWNIK
PRODUKCJI

OFERUJEMY:
•  zatrudnienie na pełen etat w branży spożywczej, 

umowa o pracę
•  praca na III zmiany
•  możliwość rozwoju oraz podnoszenia kwalifikacji 

zawodowych

WYMAGANIA:
•  książeczka sanepidu
•  uprawnienia na wózki widłowe - mile widziane

Zainteresowane osoby prosimy o przesianie CV 
i listu motywacyinego z nazwą stanowiska w temacie 

na adres mariola.wegner@paula.com.pi 
tel. kontaktowy (62) 740 59 55

Zastrzegamy sobie prawo do kontaktu tylko z wybranymi 
k3ndy datami

Prosimy o zamieszczenie w aplikacji następującej klauzuli; 
Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych dla 
potrzeb niezbędnych do realizaqi procesu rekrutacji (zgodnie 
z Ustawą z dn 29 08.1997 r. o ochronie danych osobowych, 
Dz U. Nr 133, poz 883 zezm ).

i fo rm acie, do 25 . d n ia  m iesiąca za  
m iesiąc poprzedni.

A b y  ułatw ić przedsiębiorcom  ob
sługę Jednolitego P liku K ontro lnego, 
m inisterstw o finansów  udostępniło  
A plikację  K lien t JP K , k tó ra  pozw ala  
podatn ikom  na bezkosztowe genero
w anie i wysyłanie plików JPK . N ależy  
je d n a k  p am iętać , że aby wysłać p lik  
n iezb ęd n e  je s t p o s ia d a n ie  c e rty fi
ko w an eg o  p o d p is u  e le k tro n ic zn e 
go (p ła tn y ) lu b  p ro filu  zau fan eg o  
e -P U A P  (b e zp ła tn y ). M ik ro p rz e d -  
s ięb io rcy  m o g ą  ró w n ie ż  liczyć  na

p o m o c  w  spe łn ian iu  now ego o b o 
w ią zk u . N a  specja ln ie  u tw o rzo n e j 
s tro n ie  w w w .jp k .m f.g o v .p l, k tó ra  
znajdu je  się na  p o rta lu  podatkow ym  
m in is te rs tw a  fin an só w , p o d a tn ic y  
z n a jd ą  m ię d z y  in n y m i b e z p ła tn e  
i bezp ieczne n arzęd z ia  do u tw o rze 
n ia  i w ys łan ia  JPK _V A T, d o w ied zą  
się - k ro k  po  kroku  -  ja k  p rzyg o to 
w ać , p o d p isać  (w  tym  ja k  za ło żyć  
b e z p ła tn y  p r o f i l  z a u fa n y )  i p rz e 
słać g o to w e p lik i do  a d m in is tra c ji 
skarbowej.

O prać, (ann)

£ 3  D R O B U D  S . A .
Oferuje pracę na stanowiskach:

O P E R A T O R

K O P A R K O - Ł A D O W A R K I  

O P E R A T O R  U K Ł A D A R K I  

K I E R O W C A  K A T . C ,  C + E  

I N S T A L A T O R  S I E C I  W O D . - K A N .  

P R A C O W N I K  B U D O W L A N Y
w branży drogowej /  instalacyjnej

(m ożliw ość przyuczenia)

Zainteresowane osoby prosimy o przesłanie CV na adres: 
k a d ry @ d ro b u d ja ro c in .p l 

lub dostarczenie do siedziby spółki 
G o lin a , u l. A s fa lto w a  1

http://www.opracy24.pl
mailto:spharma@op.pl
mailto:piotr.sadowski@codex.pl
mailto:mariola.wegner@paula.com.pi
http://www.jpk.mf.gov.pl
mailto:kadry@drobudjarocin.pl
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Oferty pracy z Powiatowego Urzędu 

Pracy w  Jarocinie zgłoszone w  okresie 
od 24 do 27 października

•  Opiekun/ka osób starszych

Interkadra Sp. z o.o. Kraków (miejsce 

wykonywania pracy Niemcy)

•  Kominiarz
Twój Kominiarz Robert Bandurski Pita 

(miejsce wykonywania pracy Jarocin) ■ 

Referent administracyjno-biurowy, 
kierowca ciągnika rolniczego, 

wagowa - kontroler towaru, 
pracownik uboju, kontroler towaru 

Zakład Przemysłu Mięsnego Biernacki 
Sp. z o.o. Golina

•  Fakturzystka

P W. SHINE Artur Kowalski Jarocin

• Sprzedawca w stacji paliw 

Przedsiębiorstwo Ochman Adam 

Ochmann Krotoszyn (miejsce 

wykonywania pracy Jarocin)

• Specjalista ds. systemów 

komputerowych 

Jarocińska Jednostka Wojskowa

STAN BEZROBOCIA W POWIECIE JAROCIŃSKIM 
0 0 1 3  DO 19 PAŹDZIERNIKA 
/  OD 20 DO 26 PAŻDZIEfttllKA A

1.188/1.197
liczba bezrobotnych

. 61/ 80
zarejestrowani w ostatnich
dwóch tygodniach I

51/37 !
wyrejestrowani w ostatnich |
dwóch tygodniach

25/16 l
w tym podjęli pracę s

AGENCJA OCHRONY

PRZYJMIE DO PRACY OSORY 
Z ORZECZENIEM 

O NIEPEŁNOSPRAWNOŚCI
Nr tel. 62  7 4 7  19 29  kontakt od 8 .0 0  do 18 .00

Z A T R U D N I M Y :

montera 
klimatyzacji 
i wentylacji

o r a z

pracownika
biurowego

C V  p r o s i m y  w y s t a ć  n a  a d r e s  

biuro@ ak-klim atyzacje.p l 
K o m o rz e  2 C ,  6 3 - 0 4 0  N o w e  M ia s to  n /W

TEL. + 4 8  69 3  158 121

Firma Produkcyjno-Handlowa „PAULA" 
Zakład Produkcyjny w Parzewie 

Parzew 14,63-220 Kotlin

Zatrudnim y osoby do pracy na stanowisko :

Pracownik
dziatu

wdrożeń

Firma Usługowo-Handlowa
NA-PO Sp. z o .o .
ul. Ś rem ska 1, 6 3 -0 4 0  Now e M iasto  

Tel. 5 1 6  0 7 3  9 2 3 , 61 2 8 7  4 5  95  
e-m ail: b iu ro .n a -p o @ w p .p l

ZATRUDNI ŚLUSARZA SPAWACZA 
Z UPRAWNIENIAMI 

LUB DO PRZYUCZENIA
www.na-po.pl

WYMAGANIA:
•  Wykształcanie minimum średnie /  mile widziane 

kierunkowe - Technologia żywienia człowieka
• Umiejętność obsługi urządzeń biurowych
•  Komunikatywna znajomość języka angielskiego
•  Dobra znaiomość pakietu MS Office
•  Doktadność/precyzja
•  Odpowiedzialność
•  Umiejętność pracy w zespole
•  Książeczka sanepidu

ZADANIA:
•  Weryfikacja i ewidencja dokumentów w dziale 

wdrożeń zgodnie z wewnętrznymi standardami 
i obowiązującymi przepisami

•  Prowadzenie dokumentacji związanej
z projektowaniem i wdrożeniem nowych wyrobów

•  Wprowadzanie danych do baz danych
•  Prace pomocnicze w dziale wdrożeń

OFERUJEMY:
•  Zatrudnienie w prężnie rozwijającej się firmie
•  Pracę w młodym zespole, w milej atmosferze
•  Umowę o pracę na peten e ta t. praca dwuzmianowa
•  Możliwość rozwoju oraz podnoszenia kwaldikacji 

zawodowych
• Niezbędne narzędzia pracy

Zainteresowane osoby prosimy o przestanie CV 
i listu motywacyjnego z nazwą stanowiska w temacie 

na adres m ario la.wegner@ paula.com .pl 
te l. kontaktowy (62) 740 59 55

Zastrzegamy sobie prawo do kontaktu tylko z wybranymi 
kandydatami.

'  Prosimy o zamieszczenie w aplikacji następującej klauzuli 
Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych 
dla potrzeb niezbędnych do realizacji procesu rekrutacji 
(zgodnie z Ustawą z dn. 29 08.1997 r. o ochranie danych 
osobowych. Dz U Nr 133. poz. 863 ze z m ).

P re m u m  P o ży czk i •$ A . 
zatrudni

r Przedstawicieli 
Finansowych

y  e l a s t y c z n e  f o r m y  z a t r u n ie n i a  
■Z u b e z p i e c z e n ie  n a  ż y c i e  
y  r e a ln ą  m o ż l i w o ś ć  r o z w o ju  

w  s t r u k t u r a c h  f i r m y  
y  p r y w a t n ą  o p i e k ę  m e d y c z n ą  
y  g r u p o w e  u b e z p i e c z e n ie  

n a  ż y c ie

^ 6 1 6  2 3 3  4 4 4
mmw.pramium-pozyczki.pl

SZWALNIA
tapicerki meblowej

z a t r u d n i

kontrolerkę
jakości
O fe ru je m y  p ra c ę  
je d n o z m ia n o w ą , 

a tra k c y jn e  w y n a g ro d z e n ie  
i u m o w ę  o p ra c ę

Tel. 669-368-300

B I U R O  R E K L A M Y < < <
t  .  G A Z E T A  m m  m

^ J a r o c i ń s k a

Artur Antczak 
Angelika Włodarczyk

5 0 8  3 1 8  9 2 2
5 0 9  0 8 2  772

J a r o c i n ,  u l .  K a s p r z a k a  l a ,  t e l .  ( 6 2 )  7 4 7  4 7  4 7

w w w .opracy24.pl

S P A W S TA L
63-000 Środa Wlkp. 

ul. Szarych Szeregów 14 
Zatrudni

SPAWACZY
z uprawnieniami w metodzie MAG 135

Wymagania:
• P raco w ito ść  i sum ienność.
• Z n a jo m o ś ć  rysunku techn iczn ego .
• D o św ia d cze n ie  w s p aw an iu  konstrukcji.

Oferujemy:

• Dla najlepszych 5000 zł netto /  m-c.
• P ryw atn ą  o p iekę  m ed y c zn ą  dla p rac o w n ik a  i je g o  rodziny.

Informacja w siedzibie firmy 
lub pod numerem telefonu: 693 629 690 

email: praca(a)spawstal.pl

Firm a Polipak Sp. z o .o ., 
w iodący na rynku polskim  producent 
folii i opakow ań z polietylenu, w  zw iązku  
z  dynam icznym  rozw ojem  poszukuje  
kandydatów  na stanow isko

P R A C O W N I K  P R O D U K C Y J N Y  

O P E R A T O R  M A S Z Y N
M iejsce pracy: Środa Wielkopolska

Oferujemy:
• stabilne zatrudnienie w firmie działającej w branży od ponad 30 lat,
• atrakcyjne warunki wynagrodzenia do indywidualnego ustalenia,
• zawsze terminową wypłatę wynagrodzenia,
• bogaty pakiet socjalny (np coroczne bonusy świąteczne, korzystne warunki ubezpieczenia grupowego, 

opieka lekarza zakładowego, imprezy integracyjne),
• możliwość dalszego rozwoju zgodnie z osobistymi kompetencjami,
• zwrot kosztów dojazdu do pracy,
• przyjazną atmosferę w pracy i wprowadzenie w obowiązki przez wyznaczonego opiekuna.

Oczekiwania w stosunku do kandydatów:
• zaangażowanie i motywacja do pracy,
• mile widziane doświadczenie w pracy w zakładzie produkcyjnym,
• gotowość do pracy w systemie 3-zmianowym 4-brygadowym

Aplikacje proszę składać na adres e-inail: praca@polipak.com.pl 
lub w siedzibie firmy Polipak Sp. z o.o., Środa Wlkp., ul. Harcerska 16

W ofertach prosimy dołączyć klauzulę o treści: „Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych zawartych 
w ofercie pracy dla celów niezbędnych w procesie rekrutacji, zgodnie z ustawą z dn. 29.08.1997 r. o Ochronie Danych 
Osobowych, Dz. U .1997 nr 133 ,poz. 883"
Uprzejmie informujemy, iż skontaktujemy się z wybranymi kandydatami.

M em b er uf S ara n lis  Group

M em b er ot S ara n lis  Group

Firm a Polipak Sp. z o .o ., 
w iodący na rynku polskim  producent 
folii i opakow ań z polietylenu, w  zw iązku  
z dynam icznym  rozw ojem  poszukuje  
kandydatów  na stanow isko

M A G A Z Y N IE R
M iejsce pracy: Środa Wielkopolska

O fe ru je m y :
•  s tab ilne  za trudn ien ie  w  firm  ie dz ia ła jące j w branży od ponad 30 lat,
•  a trakcy jne  w a runki w ynagrodzenia do indyw idua lnego  usta lenia ,
•  zawsze te rm ino w ą  w yp ła tę  w ynagrodzenia,
•  bogaty p ak ie t socja lny (np. coroczne bonusy św ią teczne , korzystne w a runki ubezpieczenia 

grupowego, opieka lekarza zakładowego, im prezy in tegracyjne),
•  m ożliw ość dalszego rozwoju zgodnie z osob is tym i kom petencjam i,
•  zw rot kosztów dojazdu do pracy *
•  przyjazną a tm osfe rę  w  pracy i w prow adzenie  w  obow iązki przez wyznaczonego opiekuna

O cze ku jem y :

•  upraw nień i dośw iadczen ia  w  obsłudze wózków w id łow ych
•  dośw iadczen ia  w  pracy na m agazynie, w  tym  zna jom ości zasad prowadzenia 

dokum entac ji magazynowej
•  zaangażow ania  i m otyw acji do pracy,
•  gotow ości do p racy w  sys tem ie  3 -zm ianow ym  4-b rygadow ym

A plikacje  proszę sk ładać na adres e -m a il p ra c a @ p o lip a k .c o m .p l 
lub w  s iedzib ie  firm y  P o lip a k  Sp. z o .o .. Ś ro d a  W lk p ., u l. H a rc e rs k a  16

W ofertach prosimy dołączyć klauzulę o treści: „Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych zawarty1*  
w ofercie pracy dla celów niezbędnych w  procesie rekrutacji, zgodnie z ustawą z dn 29.08 1997 r o Ochronie Danyc
Osobowych, Dz U 1997 nr 133. poz. 883"
Uprzeimie informujemy, Iz skontaktujemy się z wybranymi kandydatami

mailto:biuro@ak-klimatyzacje.pl
mailto:biuro.na-po@wp.pl
http://www.na-po.pl
mailto:mariola.wegner@paula.com.pl
http://www.opracy24.pl
mailto:praca@polipak.com.pl
mailto:praca@polipak.com.pl
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N o w e  o b l i c z a  o g ó l n i a k a
Nowa dyrekcja, strona interne

towa i nazwa - jarociński ogólniak  
odświeża swoje oblicze.

Pod koniec września rozstrzy
gnięty został konkurs na dyrektora 
liceum w  Jarocinie, po tym  ja k  ze 
stanowiska zrezygnow ał Tom asz  
Kosiński. W ybór był oczywisty - je 
dynym kandydatem  okazał się do 
tychczasowy w icedyrektor M arek

I  Tyrakowski. Jego zastępczynią zo
stała D o ro ta  Andrzejewska, która  
sześć lat tem u - przed Tadeuszem  
Ulatowskim  - była szefow ą ogól- 

I niaka.
Szkoła z m ie n iła  też nazw ę.

( Ponieważ likw idacji - ze w zględu  
na n iew ielką liczbę s łuchaczy - 
uległo liceum  ogólnokształcące  
dla dorosłych, nie było podstaw, 
aby p lacówka nadal nazyw ała się 
Zespołem Szkól O gólnokształcą- 
cych. O d  w rześnia w ró c iło  więc 
i  Liceum  Ogólnokształcące w  Ja
rocinie.

Zupełnie nowe oblicze zyskała 
także strona internetowa ogólnia
ki. M o żn a  na niej znaleźć - oprócz 
aktualności - kilka stref, m iędzy  
'nnym i d la  u czn ió w , ro d z icó w , 
toaturzystów czy kandydatów. Jest 
również zakładka, gdzie um iesz
czone są in fo rm ac je  do tyczące  
jubileuszu 100-lecia działalności, 
który szkoła będzie o b ch o d ziła  
w 2019 roku. - Nowa stronajest cały czas w trakcie tworzenia. Myślę, że

to jest kwestia czasu, czy ta formuła się sprawdza, czy nie. Uruchamiamy instagram i szkolnego facebooka. Tak więc będzie o nas trochę więcej informacji niż w  poprzednich latach- zapow iad a  M a re k  Tyrakowski.
N o w y  dyrektor przyznaje, że 

poza n azw ą i stroną internetow ą, 
w  szkole nie będzie rewolucyjnych 
zm ian, bo takie się nie sprawdzają.
- Ewolucyjne owszem. Będzie to zdecydowane podniesienie jakości pracy szkoły poprzez wiele działań związanych z dydaktyką, wychowaniem

i szeroko pojętą promocją szkoły. Chcemy, aby ta szkoła odzyskała taką rangę, jaką miała kiedyś i abyśmy byli takim liceum, do którego będzie chciała przychodzić młodzież i to będzie kojarzone ze szkołą, po której praktycznie można się dostać na wszystkie kierunki studiów. Moim priorytetem jest stuprocentowa zda- walność rmtury i do tego będę dążył 
-  stw ierdza now y szef liceum . A le  
zastrzega: - Trudno powiedzieć, czy to się da zrobić, bo uczniowie przychodzą bardzo różni. Bywało

tak, że przez te trzy lata pracy, które mieliśmy, nie udawało się go wyciągnąć na tyle, żeby tę maturę zdał. Ale pracujemy nad tym.
M a re k  Tyrakowski przyznaje, 

że reforma edukacji, która w prow a
dziła czteroletnie licea jest dla tego 
typu szkół zdecydowanie korzyst
na. - Tego jednego roku niestety teraz brakuje i to widać. Pierwsza klasa to jest taka powtórka z gimnazjum. Dla mnie jest to taki rok trochę stracony, bo rozszerzenia rozpoczynają się dopiero od drugiej klasy. To trwa tylko rok i jakieś osiem miesięcy trzeciej klasy, bo później jest już matura - 
u w aża  d yrekto r liceum . - Teraz będzie o tyle lepiej, że ci uczniowie będą mieli więcej czasu na poziomie rozszerzonym z przedmiotów, które ich interesują - dodaje.

Z d an iem  nowego szefa ogól
n iaka  n a jw iększy p ro b le m  p o d  
względem  organizacyjnym  będzie 
m ia ła  szkoła w  2019 roku, kiedy 
będą dw a roczniki - jeden, który  
uczył się w  cyklu trzyletn im  i drugi 
w  czteroletnim . -Będziemy musieli wtedy rozgraniczyć to, czego uczymy jednych i drugich. Cały czas się do tego przygotowujemy. Są różnego rodzaju kursy, szkolenia, doskonalenia dotyczące nowej podstawy programowej. Dlatego myślę, że spokojnie zdążymy się przygotować - uw aża  
dyrektor Tyrakowski.

ANNA KONIECZNA

Dyrektor Marek Tyrakowski

Wicedyrektor Dorota Andrzejewska

JAROCIN

Szukasz mieszkania? Buduje 
je w Jarocinie

Budowa mieszkań czynszowych w  gminie Jarocin ma potrwać
jeszcze około roku

Kolejnych 108 mieszkań czynszo- 
^Vch powstanie w  Jarocinie. Burmistrz 
^uam  Pawlicki przekazał plac budowy  
^yknnawcy - poznańskiej firmie Family 
House.

Lokale staną przy ulicy Siedlemiń- 
2*ej- Inwestycja będzie kosztow ała  

m in zł.
Łącznie w  ciągu roku w  ram ach  

Ptojektu „Jarocin  - T w o je  m iejsce  
^  Z ie m i” w ybudow anych zostanie  

mieszkań. - Na tyle mamy zagwa- f̂ lowane pieniądze -  wyjaśnia Jerzy 
°lski, prezes Jarocińskie Tow arzy- 

B u d o w n ic tw a  S p o łe c zn e g o , ** Prow adzi budowę. -  Docelowo Olejnych etapach możemy wykonać jiwet ponad 500 mieszkań. Czekamy '‘ak na decyzję w sprawie przyznania finansowania - inform uje szef 
“ S-u. 1 dodaje: - Zainteresowanie r°eińskimi mieszkaniami jest bardzo Te wnioski, które do tej pory zo- 
9' złożone, a nie zakwalifikują się do vrwszej tury przydziaht, będą brane lnvagę również w  drugiej turze. 

i T>° tej pory nowe m ieszkania są 
/  budowane na osiedlu przy ulicach

Siedlemińskiej (przekazany przez bur
m is trza  plac b u d o w y jest kolejnym  
w  tej lokalizacji - przyp. red.) i Lesz- 
czyce w  Jarocinie oraz w  oddalonym  
o cztery kilom etry Siedlem inie.

Realizacja całego projektu będzie 
kosztow ała 50  m in  z ł. Zakończenie  
prac p lanow ane jest na jesień 2018  
roku, a pierwsze klucze do m ieszkań  
w S ied lem in ie  lo ka to rzy  o trzym ają  
w m arcu przyszłego roku.

JTB S  planuje ju ż  budow ę kolej
nych lokali czynszowych. - Zachęcam do składania wniosków. My tej procedury nigdy nie zakończyliśmy. Będziemy ją kontynuować, bo mamy gotowe projekty na budowę kolejnych 174 mieszkali - za
znacza Jerzy W olski. <ann)

Dwu- i trzypokojowe 
mieszkania o powierzchni 

3 5 ,6  m2 i 5 5 ,1  m2 zostaną 
wykończone „pod klucz”. 
Koszt wynajmu wyniesie 

11 zt za m 2 w Siedleminie 
i 12 zł za m2 w Jarocinie.

JAROCIN

Symboliczne przecięcie wstęgi odbyło się w dwóch miejscach: na przebudowanej ul. Harcerskiej i przy nowo 
oświetlonym boisku szkolnym, na którym juniorzy i młodzicy LZS Cielcza rozegrali od razu towarzyskie spotkanie

I n w e s t y c y j n a  k u m u l a c j a  
b e z  g a z y f i k a c j i

C ie lc z a  w z b o g a c iła  się o  in 
w estycje  o  w a rto ś c i 3 ,5  m ilio n a  
z ło ty c h . K ie d y  w szystko  z o s ta ło  
ju ż  z ro b io n e , o d b y ło  się w ie lk ie  
przecinan ie wstęgi.

W io s k a  s ta ła  się w  tym  ro ku  
miejscem praw dziw ej inwestycyjnej 
kum ulacji. Jako „o jców ” tego suk
cesu n iektórzy w skazują m ieszkań
ców  -  członków  Z ie m i Jarocińskiej, 
ugrup ow an ia, którego szefem  jest 
burm istrz Jarocina A d am  Pawlicki, 
decydujący, gdzie  skierow ane z o 
staną środki z gm innej kasy. D o  ZJ  
należą m iędzy innym i Julian Zegar, 
sołtys C ielczy oraz jego  syn M ac ie j, 
który do niedawna był prezesem Ja
rocińskich L in ii Autobusowych oraz  
R ajm und  Banaszyński, p rzew odni

czący R ady M ie jsk ie j Jarocina.
W ś ró d  z a d a ń , k tó re  z o s ta ły  

w ykonane w  C ie lczy  jes t b udo w a  
kana lizac ji deszczow ej na osiedlu  
p rzy  u licy  S zko ln e j, a d o k ła d n ie  
na ulicach: Szkolnej, H arcerskie j, 
M a ra to ń sk ie j i Sportow ej. K olejne  
fundusze zainw estow ano w  drogi. 
N a  ulicach H arcerskie j i O lim p ij
skiej p o ło ż o n o  n o w ą  n aw ie rzc h 
nię z  b e tonow ej kostki brukow ej. 
P rzebud ow ana zosta ła  także ulica  
C m e n ta rn a  na  odcinku  od  d ro g i 
krajow ej n r 11 do  ulicy N o w e j oraz  
ulica N o w a .

M ie js c o w o ś ć  w z b o g a c iła  się 
także  o  p lac  zabaw , s iłow nię  ze 
w n ę trz n ą  o ra z  n iew ie lk ie  boisko  
p rz y  s k rz y ż o w a n iu  u lic  N o w e j

i S ie n k ie w ic z a . P o w s ta ło  n o w e , 
energooszczędne ośw ietlenie przy  
placu i boisku szkolnym  oraz u li
cach: S p o rto w e j, M a ra to ń s k ie j  
i Harcerskiej.

P rzy  o k a z ji o d d a n ia  w szys t
kich inwestycji do użytku burm istrz  
A d am  P aw licki zapew nił, że gm ina  
m a ju ż  niezbędne p ozw olen ia , aby  
p rzystąp ić  do  o czek iw ane j przez  
m ieszkańców  gazyfikacji m iejsco
wości. - Przesunęło się to w czasie i z tego względu nie mogliśmy przebudować wszystkich dróg na osiedlu w Cielczy, bo trzeba by je w przyszłym roku zniszczyć kładąc gazociąg - w y
jaśn ił b urm istrz . - Ale i na nie przyjdzie czas - zapew nił.

(ann)

http://www.jarocinska.pl
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► B E Z  S Ą S I A D A  S IĘ  N IE  W Y B U D U J E S Z

Jeśli chcesz mieć 
własny dom pod 
lasem, to się spiesz

Jeżeli d z ia ika  nie gran iczy  z in n ą  ju ż  zagospo
d aro w an ą , postaw ien ie  na niej d o m u  będzie  n ie 
m o żliw e . Podobne ogran iczen ie  będzie  do tyczyć  
terenów , gdzie jest w y łączn ie  droga lu b  las. L eg n ą  
w  g ru zach  m a rze n ia  n iektórych  o  w łasn ym  „ m ” 
pod  lasem . P rob lem  będą m ieć nie tylko pryw atn i 
inw estorzy, ale i dew eloperzy.

R ząd  pracuje nad  now ym i przep isam i do tyczą
cym i zag ospodarow an ia  przestrzennego. O becnie, 
jeś li na d an ym  terenie nie ob o w iązu je  m iejscow y  
plan  zag o sp o d aro w an ia  przestrzennego , żeby w y 
budo w ać d o m  lu b  osiedle należy pozyskać decyzję  
o w arunkach zabudow y (tzw. w uzetkę). D ziś  m ożna  
ją  uzyskać w  m iarę  ła tw o , wystarczy, że w  okolicy  
są ju ż  jakieś zab u d o w an ia .

Jednak, ja k  podaje  „D z ie n n ik  G a z e ta  P raw n a ” 
nied ługo m oże się to  zm ien ić . Z g o d n ie  z pro jektem  
now elizacji ustawy o  p lanow an iu  i zagospodarow a
n iu  p rzestrzennym  w uzetk i będą w ydaw ane  tylko  
wtedy, jeś li n ieruchom ość g ran iczy  bezpośrednio  
z co n a jm nie j je d n ą  d z ia łką  ju ż  zab u d o w an ą . Jeśli 
więc sąsiedzi jeszcze się nie p o bu dow ali, to i m y  nie 
będziem y m ogli. To sam o d otyczy d zia łek  g ran iczą
cych z  d ro g am i, p arkam i, lasam i czy n ieużytkam i. 
Jeśli choć jed en  bok naszego terenu o d ługości co 
n a jm nie j 4 m nie g ran iczy  bezpośrednio  z z a b u d o 
w a n ą  ju ż  d z ia łką , to  nie b ędzie  szans, by się na n im  
pobu dow ać.

C o  ze zgodam i, które ju ż  zostały wydane? B ędą  
w ażne tylko przez 2 lata . Po tym  czasie na ich p o d 
staw ie nie będzie  m o żn a  uzyskać p o zw o le n ia  na  
budow ę.

(red)
Źródto: Dziennik Gazeta Prawna

K JAROCIN

Ciświca z nowymi ulicami
Trzy jarocińskie ulice - O p ło tk i, T orow a  

i W iejska na  osiedlu C iśw ica zostały przebu
dow ane. G m in a  za inw estow ała  tam  także  
w  budow ę kanalizac ji deszczowej i ośw ie
tlenia ulicznego.

U lic a  O p ło tk i została zm od ern izow ana  
na długości 665 m etrów  - od ulicy Zakrzew 
skiej. T lu czn io w o -g ru n to w a  naw ierzchn ia  
została zam ieniona na asfaltową ze zjazdam i 
na posesje z kostki brukow ej. W zd łu ż  ulicy

zam o n to w an o  energooszczędne  
oświetlenie L E D -o w e .

P o d o b n y  zakres  p rac  
zosta ł w ykonany na ulicy  
W ie jsk ie j, g d zie  na  d łu 
gości ponad 800  m etrów  
p o łożono  asfalt.

Z  kolei na u licy T o 
rowej, zan im  u łożo na  z o 
sta ła  now a n aw ie rzch n ia

z kostki b e to n o w e j, w ykona
no kanalizację  deszczową. 

W  ten sposób powstał ciąg 
pieszo-jezdny o długo
ści oko ło  350  m etrów  
i szerokości 5 metrów  
ze z jazdam i na posesje 
oraz now ym  oświetle
niem .

(ann)

Do przecięcia wstęgi nie brakowało chętnych

^ POWIAT ________________________________________ ______________________________________-

Droga w przebudowie, mogą być utrudnienia
T rw ają  prace rem ontow e na drodze pow iatow ej z  Prus do  M a -  rosnące przy niej stare drzew a, 

gnuszewic. W  zw iązku  z  tym  m ogą w ystąpić czasowe u trudn ien ia  K oszt p rzebudow y kilkom etrow ego odcinka szacowany jest na
w  ruchu. P rzebud ow a m a się zakończyć do 10 listopada. praw ie 1,3 m in  złotych. Inw estycja jest kontynuacją przebudowy

W  ram ach inwestycji w ykonana zostan ie now a naw ierzchn ia , drogi W itaszyce - P rusy - M agn uszew ice , k tó ra  b y ła  wykonywana  
um ocnione pobocza i w ym ien ione znaki drogow e. Szosa będzie w  roku 2011.
także poszerzona do 5,5 m etra  i w  zw iązku  z tym  wycięte zostan ą (3nnl

Masz problem, pytanie? ^  —  m  / ' 1 } \
Potrzebujesz pomocy dziennikarza? | o 2 )  # 4 9  O U  4 9  ( j)
Dzwoń... *  "

K o b i e t y  z  d z i e ć m i  j u ż  n ie  m o k n ą  n a  n o w y m  c h o d n i k u
W  redakcji „G aze ty” in terw en iow ał m iesz- mokną, kobiety w ciąży mokną. Nie wiem, na co dyrektor techniczny Jarocińskich L in ii A u to - wpływu, jak są usytuowane przystanki. W czflś‘e 

kaniec Jarocina w  sprawie przystanku au to b u - czeka spółka? Ceny biletów wzrosły, a co mamy busow ych . - O godzinie 8.00 przyjechała la- budowy chodnika, w tym miejscu, gdzie ma stać 
sowego na ul. W rocław skiej w  pob liżu  posesji w zamian - iry to w ał się C zyte ln ik  w  środę po  weta i przewiozła wiatę. Od jutra (p ią tek  - 20  wiata, został on poszerzony, a tym samym będzie 
nr 196. - Zrobili nowy chodnik. I co z tego? Nie po łudn iu . p aździern ika  przyp. red.) będzie wiata, rozkład przejście - w yjaśnia dyrektor.dość, że nie ma zatoki autobusowej, to nie ma - Za trzy, cztery godziny wiata już będzie jazdy i kosz na śmieci. To jest droga Generalnej (erajeszcze wiaty ani rozkładu jazdy. Kobiety z dziećmi stała - m ó w ił w  czw artek rano Paw eł Łakom y, Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad i nie mamy

INTERWENCJA

Z PODRÓŻY 
WZIĘTE

ANNA MALINOWSKI

Um ówiłem  
sie z nią na 
dziew ią tą , czyli 
o zakupie Clio

Z a u ro c zy ł m nie C lio . Pasow ał 
m i ja k  u la ł pod  każdym  w zględem , 
a tym  b ardzie j, że am ortyzacja  m o
jego  dotychczasow ego sam ochodu  
skończyła m i się kilka miesięcy temu. 
U p atrzo n y  sam ochód uśm iechał się 
do m nie odbitym i o lśniącą karoserię 
prom ien iam i słońca zza  ogrodzenia  
placu, na którym  stał. Kusił mnie tak 
przez tydzień, aż w reszcie postano
w iła m  poznać go bliżej.

Spotkan ie i w stępne og lędziny  
po g łęb iły  m ój zachw yt s am o ch o 
dem . N ieskazite lny lakier, elegancki 
m etaliczny b ordow y kolor, p achną
ce w nętrze, przejechane 27  tys. km  
(w praw dzie  bez książki serwisowej, 
ale tyle robię przez ro k !), produkcja  
z  2014. P oprosiłam  o  próbn ą jazdę. 
Bajka! Pełna e lektronika spraw ia ją 
ca, że sam ochód jech a ł praw ie sam, 
pokazu jąc  p rzy  pom ocy n iezliczo 
nych lam pek kontrolnych gotowość  
dyskretnego poinform ow ania, gdyby 
p rzyp ad k iem  coś m ia ło  odbiegać  
od norm y. Jechałam  leśną ścieżką 
z prędkością 30 km /g o d z. i w y d a 
w a ło  m i się, że b iorę ud z ia ł w  „ fo r
m ule jed en” . W ysiad łam  niechętnie,

uśm iechnęłam  się do rudego C lio  
i obiecałam  m u , że ju ż  niedługo bę
dziem y razem .

R o zm o w a  ze sprzedaw cą była  
s e rd e c z n a , a le  b u d z ą c a  p e w n ą  
o stro żn o ść , gdyż o k a z a ło  się, że 
w ybrany przeze m nie sam ochód był 
lekko stukn ięty  (p ra w d o p o d o b n ie  
w  korku) i „dopchnięty” z przodu. 
M ię d z y  b rw ia m i p o ja w iła  m i się 
zm arszczka n iezado w olen ia , która  
znikła bardzo szybko, gdy sprzedaw
ca pokazał m i, ja k  pięknie usunięto  
szkodę. Pochw alił m nie jako  kobietę 
za m ultum  pytań, które zad a łam  do  
tem atu auta i stw ierdził, że niejedne
m u m ężczyźnie nie przyszło do g ło 
w y  zadać ich chociażby p ołow ę, ale 
doradził m i, abym  p om im o wszystko 
w raz z fachowcem , do którego m am  
zaufan ie, przyjrzała się sam ochodo
w i jeszcze raz.

Było sobotnie popołudnie i um ó
w iliśm y się na poniedzia łek rano na  
ostateczne zam knięcie sprawy - z fi
nalnym  zakupem  lub bez. N iedzie la  
dłużyła  m i się w  nieskończoność, tak 
trochę ja k  w  piosence „U m ó w iłem  
się z n ią  na  dz iew ią tą” : Jak ten czas

powoli leci, pierwsza, druga wpół do trzeciej, do dziewiątej jeszcze tyle tyle 
* godzin... D o  poniedziałku pozostało  

rów nież jeszcze w iele godzin , które  
w  pewnym  m om encie zao w o co w a
ły  m yś lą  ro zsąd ku : -  A może jednak lepiej zadzwonić do mechanika i poprosić go o zdunie? N ied z ie ln e  
p o p o łu d n ie  nie b y ło  d o b rą  p o rą , 
aby um aw iać się na  oględziny a u ta , 
ale na  szczęście „m ó j m e c h a n ik ” 
z ja d ł ju ż  n iedzie lny rosół i nie m ia ł 
nic przeciw  tem u, aby now y tydzień  
pracy zacząć od cliowej inspekcji.

Tak ja k  we wspom nianej piosen
ce, u m ó w iliśm y  się na d z ie w ią tą , 
tyle że ran o . Teraz m ia ła  nadejść  
godzina prawdy, za której pozytyw 
ny f in a ł trzy m a ła m  w  kieszeniach  
kciu ki, p o n ie w a ż  m o je  z a u ro c z e 
nie au tem  n ad a l trw a ło . M e c h a n ik  
w c ie m n o n ieb iesk im  k o m b in e zo 
nie i oku larach  na nosie z a b ra ł się 
za  og lędziny . O tw o rz y ł k lapę b a 
gażn ika , p o d n ió s ł m askę, odsunął 
uszczelkę je d n ą  i d ru g ą , p a lcam i 
p rze jech a ł po  ta rczach  h a m u lc o 
wych, p rz y jrza ł się śrubkom  i n a 
krętkom , po czym  podszedł do m nie

i pow iedzia ł: Ten samochódjest lipa. 
K o la n a  m i się ugięły. Jak to  lipa?  
A  n ib y  d laczego? Z a w o ła ł sprze
dawcę i z rob ił nam  „oprow adzenie”: 
tarcze  h am u lco w e  b y ły  z jechane, 
klocki ham ulco w e w ym ien ione  na 
nieoryginalne, klapa bagażnika z ło 
żo n a  n ierów no , to  sam o z m aską, 
uszczelki odkształcone, b rak  p o d 
kładek, śrubki n ieoryg inalne i krzy
w o w kręcone... Ś w ia t zaczą ł m i się 
w alić  na  g łow ę, w  której k łęb iły  się 
chaotyczne m yśli. I  co teraz?... 
.. .T e ra z  m yślę, że m ia ła m  A n io ła  
S tróża w  ciem noniebieskim  kom bi
nezonie i o ku larach  na nosie. Jako 
takich pretensji d o  sprzedaw cy nie 
m ogłam  mieć, bo przecież uprzedzi! 
m nie o  stłuczce i zachęcił do w izyty  
m echanika, niem niej jed n ak  pewien 
n iesm ak z w ią z a n y  z  przeb ieg iem  
i p artackim  usunięciem  szkody po 
został. P ozostała  rów nież w dzięcz
ność do „m ojego m echanika” i w ra 
cający tekst piosenki: „G dyby zrobię  
jakieś czary, ponakręcać te z eg ary -  
O j d o b rz e , że m o je  o c za ro w a n ie  
prysło , bo inaczej o b u d ziłab ym  się 
z ręką w  nocniku.

http://www.jarocinska.pl
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■ Kiedy w redakcji powiedziałam, 
że umówiłam się z panem na cmen
tarzu, to niektóre koleżanki były 
zdziwione. Ale pan w większości 
Przypadków spotyka się z ludźmi 
na cmentarzu?
Tak.
■ Ne już lat umawia się pan z pa
rafianami na tym cmentarzu?
Grabarzem  jestem  ju ż  10. rok.
■ Ne grobów wykopał pan przez 
te okres?
Średnio trzydzieści rocznie. O p ró cz  
Nowego M ia s ta  do  p a ra fii n a leżą  
także Klęka, K om o rze, S zyp lów  i To- 
karów.
■To na pewno ponad 300 kwater 
Pan już wykopał?
Pewnie i więcej. P am ię tam  jednego  
roku było blisko 60 pogrzebów. W tedy  
Pomaga! m i jeszcze tata.
■ Lubi pan swoją pracę?
Praca ja k  każda in na. K toś to  m usi 
robić. Przez 20 lat grabarzem  na tym  
cm entarzu byt m ój ojciec. P rzycho
dziłem na cm entarz. Pom agałem  m u. 
Pewnie to m i też jakoś pom ogło. Kiedy 
mój ojciec zrezygnow ał, to przez rok 
ty ł ktoś inny. N iestety d ostał zaw ału  
t zm arł.
■ Jak pan został grabarzem?
Przez w iele la t pracow ałem  w  kom bi
nacie P G R  w  Chociczy, ale to wszyst
ko się rozleciało. Zostałem  bez pracy. 
Poprzedni proboszcz Tadeusz Lorek, 
który jest teraz w  Rokietnicy, przy je 
chał do m nie do d p m u  i zapyta ł, czy 
nie wziąłbym  tej pracy? Bez dłuższego 
zastanawiania się, zgodziłem  się i tak 
do tej pory ciągnę. Przyszedł następ
ny probo szcz, a le  chyba m usi być  
zadowolony, bb  inaczej to  ju ż  by m i 
Podziękował za w spółpracę.
■ Czy to jest trudna praca? 
Najgorżej jest z im ą. W ted y  u rucha
m iam  agregat p rądotw órczy, b iorę  
m łot pneum atyczny i kopię. W ia d o 
m o, że trw a to d łużej, ale daję radę. 
Czasam i pom aga m i brat. Teraz kopię 
tylko g łęb in o w e groby, bo  jes t ju ż  
coraz m niej m iejsca na cm entarzu.
■ Co należy do pana obowiązków? 
Kopanie grobów , sprzątan ie  cm en- 
ta rza  i te re n u  p ro b o s tw a . W  so 
botę i n ie d z ie lę  z b ie ra m  składkę  
na m szach.
■ W ostatniej drodze zmarłym też 
Pan towarzyszy?
Tak. M s z a  pogrzebow a odbyw a się 
w kościele, potem  ksiądz, organista  
1 żałobnicy przy jeżdżają  do  kaplicy, 
Sdzie znajduje się trum na ze zm arłym . 
Otw ieram  kaplicę i uczestniczę w  p o 
j e b i e .  Podaję proboszczowi łopatkę, 
w°dę święconą. Potem  się przebieram  
1 zasypuję grób. C zasam i na prośbę 
zakładu pogrzebowego pom agam  im  
sPuszczać trum n ę do dołu .
*  Jak sobie pan radzi z tymi emo- 
Oami, które są na każdym pogrze- 
~*'e: płacz, rozpacz?
estem twardy. M a m  dość silną psy- 

chikę. N ajgorze j jest, ja k  jest pogrzeb  
aziecka lub kogoś bardzo młodego. To 
s3 ciężkie przeżycia, bo trzeba patrzeć 
na ból najbliższych - rodziców . Jak  
chowa się starszą osobę - około 80  
at, to ju ż  inaczej podchodzi się do  

teJ śmierci. K ilka lat tem u chowaliśm y  
“ 'le tn ią  dziew czynę, k tó ra  zginęła  

^  Wypadku. N iedaw n o m ieliśm y po - 
jfzcb  13-latki. W róciła  do dom u. Z a 
p a l a  ją  głowa. Straciła przytomność, 
babrało ją  pogotowie do  szpitala i ju ż  
^  n ,e obud ziła . W  takich Sytuacjach 
t0 s'<? łzy kulają.
*  c *yli płacze pan z najbliższymi 
^cli zmarłych?
^  jak.
*  Pamięta pan „najtrudniejsze” 
Pogrzeby?

2lec>> a czasam i z d arza ją  się nawet 
niemowlaki. Przeżyłem  pogrzeb takie- 
8° chłopczyka. U ro d z ił się w  2005 ,

Z  p an em  Tadeuszem  
K a c zm a rk ie m  ro z m a w ia ła m  
na c m e n ta rz u . Część ludzi 
p rzyb yw a jących  na groby b liskich  
z w ra c a ła  na nas u w ag ę . N a  
koniec ro zm o w y  p o d szed ł do nas  
m ężc zy zn a , k tóry szu k a ł m ie jsca  
p o ch ó w ku  kolegi.

Grobów pan wszystkich nie zna? 
Jak długo tutaj pan jest?
- z a p y ta ł.
T .K .:1 0  lat.

Tutaj leży kolega.
T.K .: J ak  się nazyw a?

Wojciech P... Kiedyś pracował 
w GS-ie.
T.K .: B anku .

A może i w banku. Był 
sportowcem, grał w koszykówkę. 
Wysoki. Mieszkał w Wolicy Koziej
T.K. A nie w  Kom orzu? (Pan Tadeusz udaje się w kierunku grobu - przyp. red.)
Z 10 lat już nie żyje.
T.K .: Ile? W ię c e j. Z a ra z  panu  
p o każę . N a  po m n iku  jes t n a w e t  
zd jęc ie .

Byłem na pogrzebie, ale nie 
jestem w stanie znaleźć.
T.K .: To ten?

Oczywiście, że tak.
T.K .: Z m a rł w  1 9 9 7  roku.

20 lat...
T.K .: Tak, p ra c o w a ł w  G S -ie .
A  p o tem  był o c h ro n ia rze m  
w  b anku  PKO.

Fot. Elżbieta Rzepczyk

N a j g o r z e j  j e s t  n a  p o g r z e b i e  d z i e c k a .  

T r z e b a  p a t r z e ć  n a  b ó l  r o d z i c ó w
R ozm ow a z TADEUSZEM KACZM ARKIEM  - g ra b a rze m  z N o w e g o  M ia s ta

a z m a rł w  2013 roku . Byl n iepełno
spraw ny i do tego był jeszcze m o im  
sąsiadem. To co, taka sytuacja by pani 
nie ruszyła? Też by ruszyła. 
P am iętam , z ja k ą  troską i zaangażo
w an iem  rodzice się n im  opiekow ali. 
■ A był taki, że żegnano dwie, trzy 
osoby z jednej rodziny.
Z a  czasów m ojego ojca jednocześnie  
chow an o  trzy  osoby: ojciec, m atka  
i syn. Z g in ę li w  w ypadku. W jech a li 
pod pociąg.

■ Jak pan kopie te groby, to wy
kopuje pan kości, czaszki?
Tak. To z d a rz a  się b a rd z o  często. 
U k ła d a m  je  na boku i ja k  wykopię  
grób do końca, to  te kości zakopuję. 
T ra fia ją  pod trum n ę.
■ Nie boi się pan?
A  czego m am  się bać? N ie  zrob iłem  
n ikom u krzyw dy za żyw ota . To co, 
m i ktoś coś zrobi?
■ Większość z nas boi się zmar
łych.
N ic  boję się. Jestem  gotow y naw et 
ubrać zm arłego. N ie  w iem , czy p o 
radziłbym  sobie z ubran iem  dziecka.

■ Jest pan również strażakiem 
ochotnikiem. Zapewne byt pan 
na wypadkach śmiertelnych. Czy 
pomaga to w tej pracy?
Tak. N ie jedne  zw ło k i w id zia łem  na 
w ypadkach drogowych.
■ Boi się pan śmierci?
To jest trudne pytanie. I  tak, i n ie, ale 
raczej boję się, bo nie w iad o m o , ja k a  
ona będzie. N ie  w iem , czy nie będę  
m usia ł się m ęczyć, cierpieć.
■ Czy na rodzinnych spotkaniach

lub z kolegami ze straży jest pan 
pytany o swoją pracę?
C zasam i tak, ale staram  się nie o p o 
w iadać. Zostaw iam  to  wszystko dla  
siebie.
■ To jak pan odreagowuje pracę?
P rzyzw ycza iłem  się do  tego. Jakoś 
z czasem  to  m ija.
■ Czy w ciągu tych 10 lat były 
jakieś ekshumacje?
B ardzo  dużo. K ilka lat tem u pow sta
ła  p a ra fia  w  C hociczy , a wcześniej 
ta w ioska należała  d o -p ara fii w  N o 
w ym  M ieście  i n iektórzy przenoszą  
szczątki swoich bliskich na cm entarz

w  Chociczy. Rozkopuję grób, w ybie
ram  szczątki, które w k ład am  do tru 
m ie n k i d o starczo n e j p rze z  za k ła d  
p o g rzeb o w y, k tó ry  p rz e w o z i ją  na  
cm entarz w  Chociczy.
■ A jakaś ekshumacja prokurator
ska była?
Tak. W  ubiegłym  roku. Po tygodniu  
czy d w ó ch  od p o g rzeb u  skopyw ali 
m ężczyznę z Teresy. W ted y  ja  nie ko 
palem . Z a jm o w a ł się tym  zak ład  p o 
grzebowy, który m a podpisaną um owę  
z prokura torem . W szystko odbyw ało  
się pod nadzorem  prokuratury. Policja 
nie w puszczała  nikogo na cm entarz. 
R ozp oczęło  się w cześnie, bo  o  godz. 
5 .45 . P raw dopodo bnie  rodzin a  tego  
zm arłego występowała z roszczeniami 
przeciwko szpitalow i w  Środzie W ie l
kopolskiej. Z  tego co słyszałem  to  ten  
m ężczyzna dostał jakichś boleści, ka
retka pogotow ia była u niego dw a czy 
trzy  razy. D o p ie ro  za ostatn im  razem  
go zabra ła  do szp ita la , gdzie zm arł.
■ Większość społeczeństwa po
strzega grabarzy jako ponurych 
ludzi na rauszu...
N ie  ru szam  ż a d n e g o  a lk o h o lu . 13 
sierpnia m inęło  15 la t ja k  nie piję. N ie  
m ogę sobie poradzić  z pap ierosam i, 
ale powiedziałem , że nie chcę żadnego  
alkoholu. Jak m nie zwolnili z PG R-ów , 
to  się trochę za łam ałem . N ie  powiem , 
że nie p iłem . N a  szczęście m nie nie 
c iąg ło  d o  jazd y , ty lko sz la ja łem  się 
pieszo . P rzes ta łem  i kon iec. M o ż e  
d zięk i tem u, że nie piję, p racu ję na  
tym  c m e n ta rz u . P ro b o s zc zo w ie  są 
uczuleni na a lkohol, a na m nie m ogą

liczyć. M o g ę  się p ochw alić, że o trzy 
m ałem  od arcybiskupa dekret zarząd 
cy cm entarza. W ręczen ie było  dość 
uroczyste na m szy świętej.
■ To chyba wszyscy są zadowoleni 
z pana pracy?
Tak myślę.
■ Zdarzały się takie sytuacje, że 
grób został wykopany nie w tym 
miejscu. Nie obawia się pan, że 
panu to się przytrafi?
To nie m oże się zdarzyć. Proboszcz  
m a p lan  cm entarza, podaje kwaterę, 
rzędy i m iejsca.
■ Ile udaje się panu zarobić?
M a m  300  z l od grobu. O p ró c z  tego 
otrzym uję  4 0 0  z ł na m iesiąc od p ro 
boszcza. Z g o d ziłem  się na to  i jest 
dobrze. N ie  m am  pow o dów  do n a 
rzekania. Proboszcz jest w  porządku. 
Z resztą  p a ra fia  w  N o w y m  M ieście  
zawsze m ia ła  dobrych księży.
■ Niektórzy wstydzą się, że są 
grabarzami. A pan?
A  czego m am  się wstydzić. Tata z a 
wsze m i p o w ta rza : „K to ś  to  m usi 
zro b ić”-.
■ Kiedy umawialiśmy się na roz
mowę, to wspominał pan coś 
o pracy zawodowej.
Tak, pracuję jeszcze na poczcie w  N o 
wym  Mieście. O d  lipca jestem listono
szem. N a  razie jestem  taki „skoczek”. 
Jestem na zastępstwa. W cześniej p ra
cow ałem  w  Ś rodzie  W ielkopolskiej, 
ale pozw aln ia li nas, a  teraz zatrudnili 
U kraińców . >

R ozm aw ia ła  
E LŻB IE TA  R ZE P C ZY K

,  u,...................... ■<

„Może dzięki temu, że nie piję, pracuję na w  Itym cmentarzu. Proboszczowie są uczuleni 
na alkohol, a na mnie mogą liczyć. Mogę się 
pochwalić, że otrzymałem od arcybiskupa dekret zarządcy cmentarza. Wręczenie było dość 
uroczyste na mszy świętej.
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B rat K rzyszto f W alendow ski 
należy do  Z g ro m ad zen ia  S ło 
w a Bożego, czyli do  w erb i- 
stów. P ochodzi z C ielczy. D o  
B oliw ii w yjechał w  2 0 1 4  roku, 
za raz  po złożen iu  ślubów  
wieczystych. O d  1 lu tego  
2015  roku pracuje w  m ie 
ście O ru ro , gdzie pow stała  
ofic ja ln ie  now a werbistowska  
w spólnota. Jak sam p rzy 
znaje , trudno  było  m u się 
zaaklim atyzo w ać, poniew aż  
miejscowość po ło żo n a  jest na  
wysokości 3 .700  m etrów  nad  
pozio m em  m o rza  w  A ndach  
Zachodnich .
N a  co dzień jest sekretarzem  
księdza biskupa K rzyszto 
fa B iałasika S V D . O ru ro  to  
ponad 260-tysięczne m iasto , 
które jest stolicą d ep artam en 
tu i siedzibą katolickiej d ie 
cezji. Jej ordynariuszem  od  
2005 roku jest w łaśnie biskup  
Białasik. Zako n n ik  zajm uje  
się nie tylko pracą w  kurii, 
ale rów nież adm in istru je  
ośrodkiem  d la  dzieci ulicy. 
K orzysta z niego obecnie 25 
podopiecznych. M o g ą  się tu 
um yć, zjeść ciepły posiłek, 
uzyskać pom oc w  nauce. 
C e n tru m  wspiera edukację  
najm łodszych. K upuje dla  
nich szkolne m undurk i, ze
szyty, przybory  szkolne.
W  zeszłym  roku na przełom ie

m aja i czerwca przyjechał na 
swój pierw szy u rlo p  do  P o l
ski. W  tym  czasie udzie li! w y 
w iadu „G azecie Jarocińskiej” 
(n r 2 6 /2 0 1 6 ). S potka ł się też • 
z u czn iam i Zespołu  Szkół 
P onadgim nazja lnych n r 2 
w  Jarocinie, którego sam jest 
absolw entem . Był gościem  
w  b ib liotece w  W ilkow yi.
W  sierpniu w raz z g rupą m ło 
dych B oliw ijczyków  uczest
n iczył w  Św iatow ych D n ia c h  
M ło d z ieży . B ra t K rzyszto f 
W alendow ski zhprasza  
wszystkich zainteresow anych  
tem atyką m isji do  o d w ied za 
nia jego  pro filu  na facebo- 
oku, na k tórym  zam ieszcza  
na b ieżąco zdjęcia  i krótkie  
f ilm ik i z B o liw ii. Osoby, które  
chciałyby w spom óc ośrodek  
dla dzieci ulicy, m ogą w p ła 
cać p ieniądze na specjalne 
konto w  B anku S p ó łd zie l
czym  w  Jarocinie  
- 50  8427  0009  0 036  7464  
3 000  0001.
B oliw ia  to  jes t zupełn ie  inny  
świat, inna ku ltu ra , z k tó 
rą większość ludzi nie m a  
okazji zetknąć się osobiście. 
D la teg o  poprosiliśm y go
0  podzielenie się refleksją na  
tem at tego, czym  ró żn ią  się 
obchody W szystkich Świętych
1 D n ia  Zadusznego w  B oliw ii.

(Is)

Brat Krzysztof Walendowski, werbista

W  B oliw ii uroczystość W szystkich  
Ś w iętych  n ie  jes t d n iem  w o ln y m  od  
pracy, ale tego d n ia  p o m im o  różnych  
obow iązków są odpraw iane msze święte 
i naw iedzane cm entarze.

W ażn ym  dniem  d la  m ieszkańców  
B oliw ii jest dzień W spom nien ia  W ie r
nych Z m arłych  (2 lis topada) i jest to  
dzień  całkow icie w o ln y  od pracy. A le  
przede w szystkim  jest to  czas spotka
nia z  duszam i n am  bliskich zm arłych. 
W  tym  kra ju  m o żn a  spotkać w iele syn- 
kretyzm ów  związanych z religią katolic
ką, ja k  również z w ierzeniam i przodków. 
Stąd w łaśnie bierze się tradycja usta
w ia n ia  d rab in y . D ra b in ę  u staw ia  się 
w  do m u , aby zm a rły  m ógł ła tw o  zejść 
z n ieba i ten czas spędzić ze sw oim i 
bliskim i.

G o d z in ą  zejścia d uszy d o  d o m u  
jest po łudnie. N a  owej d rab in ie  i w  jej 
otoczeniu  staw ia się u lubione potraw y  
i napoje danego zm arłego. Jak również  
w ypieka się specjalne ciastka w  kształ
cie lu d zi, które p rzypom inają  nam  d u 
sze z m arłych . N a  grobach zm arłych  
rów n ież  ustaw ia  się w sp o m n ian e  ju ż  
potraw y i napoje. W  dom ach stół tego 
d n ia  jest zastaw iony obficie i w  p o łu 
dnie rodzin a  zasiada do tej wspaniałej 
wieczerzy i rozpoczyna się świętowanie: 
g o d z in y  ro zm ó w  p rzep la tan e  spoży
w a n ie m  p o k a rm ó w , w s p o m in a n ie m  
zm arłych , śpiewaniem  piosenek. Tego 
d n ia  rów nież spożyw a się liście koki.

które zawsze tow arzyszą w  obrzędach  
grzebania zm arłych.

W  o ko licach  c m e n ta rz y  b u d u je  
się ogrom ne o łta rze  podobne do tych 
w  dom ach, gdzie g rom adzi się ro d z i
na, zn a jo m i, ale rów nież przypadkow i 
przechodnie i dzieci. D z iec i tego dn ia  
tw o rzą  m ałe  grupy i obcho dzą o łtarze  
zm arłych, by się m odlić , a w  zam ian  za  
m odlitw ę  o trzy m u ją  słodycze i c iast
ka od ro d zin y  zm arłego. Boliw ijczycy  
w ierzą , że m o d litw y  dzieci są zawsze  
w ysłuchane i dusza tra fia  dzięk i n im  
szybciej do  nieba. D ziec i natom iast do  
tego tem atu podchodzą troszkę inaczej, 
p ragną  zebrać najwięcej słodyczy.

Przygotow anie cm entarza i grobów  
m a miejsce zazw yczaj w  dn iu  sam ego  
św ięta. W ię c  m o żn a  z a u w ażyć  obok  
grobów  sterty śm ieci i odpadów , które  
nigdy nie zosta ją  posprzątane, pon ie
w aż  ludzie  są tak zajęci tylko grobem  
bliskiego, że zap o m in a ją  o otoczeniu . 
P o rzą d k o w a n ie  g ro b ó w , u s taw ian ie  
kw ia tów , z ap a lan ie  św ieczek, tak  ja k  
w  Polsce nikogo nie dziw i, ale zdarza się 
czasem, że ktoś z rodziny zabiera czasz
kę zm arłego i idzie z nią do kościoła, 
aby zm a rły  m óg ł w ysłuchać m szy św. 
Eucharystie  tego d n ia  są o d praw iane  
w ieczo rem , ju ż  po zm ro ku . R o d z in a  
na koniec celebracji prosi, aby ksiądz 
pobłogosław ił szczątki zm arłego. B o li
wijczycy w ierzą, że właśnie w  czaszkach 
pozostaje część duszy zm arłych , dzięki

której czu ją  obecność swoich bliskich-
Boliw ijskie w spom inanie zm arłych  

w  tych dniach jest nastaw ione na kon
kretne przeżywanie bliskości z osobami, 
które odeszły. I  tak ja k  na całym  święcie 
różn ią  się fo rm y świętow ania tych uro
czystości, to jednak istota jest taka sama- 
W sp o m in am y tych, k tó rzy  byli przed 
nam i, którzy przekazali nam  życie, któ
rzy  w p isa li się b ard zo  m ocno w  naszą 
historię i k tórym  w iele zawdzięczamy- 
N asza  pam ięć i m o d litw a  to wszystko, 
co m ożem y im  dzisiaj o fiarow ać.

N a  koniec pragnę jeszcze wspomnieć 
h is to rię  jed n e j d z iew czyn y  z  wioski, 
która jest pochow ana na naszym  cmen
tarzu. Kobieta ta została zam ordowana  
w  o b ro n ie  czystości d n ia  13 grudnia  
1977 w  wieku około  20  lat. K obieta bez 
im ienia, bez rodziny. N ik t je j nie szukał, 
nikt je j nie zn a ł. K obiecie  tej zostało  
przypisane im ię Innoceccia Flores. Im  
nocencia - znaczy czysta i Flores - od 
kwiatów, które o taczająjej grób. Miejsce 
je j spoczynku o d w ie d za ją  setki lu d #  
każdego dnia. N a zy w a n a  jest świętą- 
Św iętą tej z iem i. Św iętą Z ie m i BoliwU' 
skiej. C odzienn ie  tem u miejscu towa
rzyszą m odlitw y. In nocencia  wspiera 
tutejszą ludność i prowadzi ich do Boga- 
M a m y  nadzieję, że tutejsza męczennica, 
nieznana przez nikogo, znaleziona r>a 
śm ietniku w  worku, zostanie o g ł o s z o n a  

b łogosław ioną. In nocencia  grom adź* 
setki ludzi, ludzi z problem am i, za życ'a 
nieznana, natom iast po śmierci znana 
przez wszystkich.
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CZESŁAWA PITRYGA
!■ 8 8  (Kotlin)
Marta  u r n a
I- 2 5  (Nosków )
antoni p o r z u c e k
I- 6 5  (Jaraczew o)

KAZIMIERZ WOJTKOWIAK
I. 8 2  (Jarocin)
ANNA JAWORSKA 
I. 7 9  (Jarocin)
WIESŁAWA BARAŃCZAK
I. 7 1  (Jarocin)

TERESA LEWANDOWSKA
I. 8 4  (W itaszyce)
ZENON KRZYKOS 
I. 6 8  (H ila ró w )
MARIAN FRĄTCZAK
I. 6 7  (Jarocin)

MARIANNA ŁYSIAK
I. 8 8  (C ielcza)
CECYLIA ANDRZEJEWSKA 
I. 9 1  (Lubin ia  M ata) 
MIECZYSŁAW KRAWCZYK
I. 6 9  (C ie lcza) Rodzinom zmarłych składamy wyrazy współczucia Z A TR ZY M A J SIĘ

Parafianie z Cielczy 
ofiarowali pieniądze. 
Schola wyda płytą

Ponad 700 zt udało  się zebrać scholi „Cieleckie S ło 
w iki” w  czasie K o n certu  P ap iesko -M ary jn eg o , z o rg a 
n izow anego  w  kościele p a ra fia ln y m  św. M a łg o rz a ty  
w Cielczy. P ien iądze zostan ą  przezn aczone na n ag ra 
nie płyty. - Jestem bardzo zaskoczony ofiarnością, jaką wykazali się wszyscy uczestnicy. W imieniu swoim oraz scholi pięknie dziękuję za tak wielką pomoc nam okaza- ncł- Dzięki wam uda nam się spełnić marzenie i nagrać Pfytę - podkreśla P atryk U rb an iak , dyrygent „Cieleckich  
Słowików” .

(Is)

► J A R O C I N

B ę d ą  z b i e r a ć  n a  

m o g i ł y  p o w s t a ń c ó w

K ib ic e  L e c h a  P o 
zn ań  i m ło d z ie ż  z  j a 
rocińskiej „ tró jk i” będą  
z b ie ra ć  d o b ro w o ln e  
datki na  odnow ę m ogił 
powstańców w ielkopol
skich.

Akcja zorganizow a
na zostanie ju ż  po raz  
czw arty , n a  obu ja r o 

cińskich cm entarzach . 
- W tym roku dołączy też Żerków i żerkowska drużyna harcerska - in fo r
m uje W ojciech Talaga, 
historyk ze Szkoły P o d 
stawowej n r 3 w  Jaroci
n ie , w s p ó ło rg a n iza to r  
zb iórki.

(akf)

Kiedy odbędą się kwesty?
JAROCIN
w e w torek , 3 1  październ ika w  godzinach 1 0 .0 0  
do 2 0 .0 0
przed południem  - Fan C lub Lecha Jarocin, od 
1 5 .0 0  do 2 0 .0 0  - uczniow ie Szkoły Podstawowej 
nr 3  w  Jarocinie
w  środę, 1 listopada w  godzinach 8 .0 0  - 1 0 .0 0
- uczniow ie SP nr 3  w  Jarocinie
ŻERKÓW
cm entarz parafialny, 3 1  października i 1 listopada

N a jp ie rw  w spom nien ie  ś w ię tyc h , potem  b lisk ich  zm a rłych
W  najb liższą  środę w  K o 

ściele kato lick im  obchodzona  
b ęd z ie  uroczystość W s zys t
k ich  Ś w ię ty c h . 1 lis to p a d a  
to  d z ień  w s p o m in a n ia  tych, 
k tó rzy  w esz li ju ż  do  chw ały  
niebieskiej - beatyfikow anych  
i  k a n o n iz o w a n y c h , a le  ta k 
że p rz y p o m n ie n ia  w ie rn y m  
o p o w szech n ym  p o w o ła n iu

do  świętości i w spólnocie ze 
św iętym i w  ra m a c h  jed n eg o  
K ościo ła . O  godz. 12.00 ro z 
pocznie się m sza św. na ja ro 
cińskim  cm entarzu  ko m u n al
n ym . D w ie  g o d z in y  p ó źn ie j 
(g o d z . 1 4 .0 0 )  E u c h a ry s tia  
z  procesją ża ło b n ą  odbędzie  
się w  nekropo lii, k tó ra  należy  
do p a ra fii św. M a rc in a . D o 

piero wspom nienie Wszystkich 
W ie rn y c h  Z m a rły c h  (D z ie ń  
Z a d u s zn y , Z a d u s z k i) , k tó ry  
obcho dzo ny jest 2 lis topada, 
to właściwy czas w spom inania  
wszystkich zm arłych  i uśw ia
dom ienia sobie praw dy o Judz
kiej przem ija lności i śm ierte l
ności.

W  pierwszych dniach listo

pada m o żn a  uzyskać odpust 
zupełny i ofiarować go w  inten
cji osoby zmarłej. D arem  m odli
tw y są także tzw. wym ienianki 
czy wypom inki, które stanowią 
rodzaj pomocy dla tych spośród 
naszych bliskich, którzy ocze
kują na niebo w  czyśćcu. M o g ą  
być zarów no jednorazow e, ja k  
i roczne. (is)

R ó ż a n i e c  t o  n i e  l a s s o

G rupa licząca ponad 120 dzie
ci, która w  przyszłym roku przystą
p i do Pierwszej K om u nii Świętej 
w  parafii św. M arc ina  w  Jarocinie, 
otrzymała różańce, które wcześniej 
poświęci! proboszcz - ksiądz p ra 
ła t D ariusz M atusiak. - Dziesiątek różańca to są zaledwie trzy minuty, a dzięki tej modlitwie porusza się niebo. To jest niesamowity dar dla nas. Dlatego apeluję: bierzcie do ręki różaniec. Jeśli ktoś mówi, że nie ma czasu się pomodlić, to może to

zrobić w  czasie wspólnej jazdy samochodem. Wystarczy wyłączyć na chwilę muzykę. Siostra Konstancja ma zawsze różaniec przy sobie. Ja też. Pamiętajmy jednak, że nie służy on do zabawy, ale do modlitwy. Dlatego nie należy machać nim jak jakimś lassem. Pamiętajcie zawsze, że różaniec to jest tarcza, która nas chroni, ale trzeba ją najpierw wziąć do ręki i się modlić - podkreślił ka
płan.

(Is)

Z N IC Z  P A M IĘ C I
na zapomnianej mogile

Na naszych cmentarzach jest wiele 
zapomnianych, zniszczonych i zaniedbanych 

mogił. Niech w tym wyjątkowym dniu, 
kiedy tak bardzo troszczymy się o groby 
naszych najbliższych, stać nas będzie na 
postawienie chociaż najskromniejszego 

światełka na jakimś zapomnianym, 
opuszczonym grobie, który będziemy mijać, 

zdążając do naszych bliskich.

kompleksowe
r

POGRZEBOWE
JAN MARCINIAK
larocin. ul. Moniuszki 

lei. (62) 747-18-20 
=*ynne od 8.00 do 17.00 

całodobowo tel. 604-242-489
OFERUJEMY NISKIE CENY 

“ODNĄ | PROFESJONALNĄ OBSŁUGĘ

“ J K / . I E l l S k l ”  s.c.
P R J tD S iĘ O lO n J w O  P u u lY L b O W E

ul Targowa lfiA  
63 ZOO Jarcu ni

CAŁODOBOWE 
POGOTOWI! 

POGRZEBOWI 
601 B64 111

- J f t

„Spieszmy się kochać ludzi, tak szybko odchodzą. ”
W szystkim , k tó rzy  w  tak bolesnych d la  nas chwilach  
d zie lili z n a m i sm utek i ża l, okaza li w iele serca, d u 
chowego w sparcia, w spółczucia i życzliw ości, w zię li

u dzia ł w  uroczystości pogrzebow ej

& ś . t p .

f Zygmunta Chodorowskiego

1

serdeczne podziękow an ia

składa  
żona z  rodziną

C A ŁO D O BO W E  K O M PL E K SO W E  
U SŁ U G I PO G R ZE B O W E  B.W . PA U L

CZŁONEK POLSKIEJ IZBY POGRZEBOWEJ
63-200 Jarocin, ul. Szpitalna 4 

Biuro obsługi klienta czynne od 8.00 do 17.00
509/660-948

NAJTAŃSZE USŁUC

http://www.jarocinska.pl
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NOWE I UŻYWANE
Krotoszyn, u l. Ostrowska 83 P iaski k /G ostynia, u l. W arszaw ska 61 .

le i ; la x  62-722-02-29  te l 7 fax 65-571-91-61

JAROCIN, ul. Warciana 58, tel. 601-901-710 
www.brukarstwojarocin.com

BEZCZYNSZOWY, NOWOCZESNY, FUNKCJONALNY
• powierzchnia 8 5  m2, 5 pokoi, działki 5 5 0  - 7 0 0  m2
• raj dla miłośników aktywnego wypoczynku
• pomagamy załatwić kredyt i wszystkie formalności

SJ DEVELOPMENT

PLANUJESZ BUDOWĘ 
SWOJEGO DOMU?
MY ZROBIMY TO ZA CIEBIE!
Kompleksowa budowa Twojego domu 
„Pod klucz”
Naszą wizytówką są wykonane przez nas prace, 
które przeprowadzamy zgodnie z projektem, 
zamierzeniami i życzeniami Klienta

Twoje marzenia 
- nasza odpowiedzialność!

NAJNIŻSZA CENA W JAROCINIE

ZAKŁAD
KAMIENIARSKI

Z. Tomczak
N o w e  M ia s to  n . W a r tą  

u l. Ś rem ska 5 
te l. (6 1 )  2 8 7 -4 4 -6 1  

te l. k o m . 6 0 1 /7 8 7 - 6 2 0

oferuje;
■  p łyty  gran ito w e  

z całego św iata
■  nagrobki (granit, lastriko)
■  parapety, schody, b laty, 

płytki
■  lite rn ic tw o
■  ta b lic e  nagrob kow e
■  e le m e n ty  g ran ito w e

w g  w łasnego projektu

Gwarantujemy wysoką jakość i niskie ceny

garaże blaszane - wzmocnione
konstrukcja, bramy garażowe 
gratis! _ kojce dla psów

UOWÓZ, MONTAŻ GRATIS!
P R O D U C E N T

(65) 537-81-20, (61) 610-13-39, 509-038-426 
www.robstai.pl

/ 7 )  . .  '  /  .  ZAPRASZAMY DO SKLEPÓW
<jU & l& £lłl& ł£L  SPOZYWCZO-MONOPOLOWYCH

O
LEUJlATANTWÓJ DOBRY SĄSIAD

L u b i n i a  

M a ł a  9 7 a

4 $  ISU/IATAN
C z e r m i n  2 4  

G i z a ł k i
ul. Kaliska 1 9

P l e s z e w
ul. Poznańska 6 1

P l e s z e w
ul. S ienk iew icza  2 9

Margaryna Kasia 250g 
(7,56zł/kg)

W o d a  P rim a ye ra , 
g a z o w a n a , 

n ie g a z o w a n a , 1,51
(1 1 /0 ,7 9 z ł)

■ 7a C v ? b s  G

k r ó n u n g

M akaron Arc-Pol Czaniec Kaw a Jacobs Kronung  
Krajanka 4 -ja je c zn a  2 5 0 g  2 5 0 g  ( 4 2 , 7 6  z t/k g )

(7 ,9 6 z ł/k g )

różne smaki - 200g K ie łbasa  R ezeźm ka JBB 1 0 ,6 9 z ł/k g
(1 5 ,9 5 z t/lkg )

• Szynka Szlachecka Księży Młyn

Ser ż ó łty  G ouda  S tó ł P olsk i

Serek ś m ie ta n k o w y  
A lrn e tte  1 50g  
( lk g /1 9 ,9 0 z ł)

P rzy jm u je m y
zamówienia na im p re z y

o k o lic z n o ś c io w e  
- o f e r u je m y  

atrakcyjne ra b a ty !

http://www.jarocinska.pl
http://www.JAN-MAR.pl
http://www.brukarstwojarocin.com
http://www.robstai.pl
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Sobota 4 listopada 17.00 Niedziela 5 listopada 11,00 Niedziela 5 listopada > 9 1

KOTWICA KOŁOBRZEG 

JAROTA JAROCIN

PIAST CZEKANÓWW
9  GKS ŻERKÓW

TARNOVIA TARNOWO PODGÓRNE

#  JAROTA JAROCIN
▼

M ecz m ógt potoczyć się zupełn ie  
inaczej, gdyby jed na z akcji w ypraco
wanych przez JKS na początku spo
tkania została  zakończona bram ką. 
Zabrakło niewiele, bo raz p iłka m i
nimalnie m inęła  słupek, a k ilka chwil 
Później przy jed nym  z dośrodkow ań  
rywal w  o s ta tn ie j c h w ili u p rz e d z ił 
skaczącego do p iłk i zaw odn ika  go
spodarzy.

„ S ta n d a rd ... J a ro ta  ja k  zw ykle  
do ty łu ” - n a p isa ła  na  p o rta lu  ja -  
rocinska.pl in tem au tka  kom entując  
katastrofalny w ynik m eczu przy ul. 
M ara to ń sk ie j. R zeczyw iście  w id o k  
schodzących po porażce p iłkarzy ja 
rocińskiego zespołu jest dość częsty 
w tym  sezonie i nie m o żn a  w  ciem no  
zakładać, że m ecz naszej drużyny za
kończy się zwycięstwem. Trudno było  
jednak przew idyw ać, że ben iam inek  
rozgrom i p o d o p ieczn ych  M a rc in a  
W oźniaka.

Pierwsze czarne chm ury nad  Ja- 
rotą zaczęły zbierać się w  24. minucie, 
kiedy po niegroźnej akcji rywale wyszli 
na p ro w ad zen ie . Z a s p a li obrońcy, 
zaspał też nasz b ra m k a rz . JK S  po  
wznowieniu gry szybko wyszedł z  kon
trą i była n adzie ja  na  błyskawiczne  
odrob ien ie  s tra t. Tym  b a rd z ie j, że  
zrobiło się gorąco pod b ram ką gości |  
za sprawą Evansa Frim po nga, k tóry f  
siał pop ło ch  przed  p o lem  karn ym  £ 
i d o g ryw a ł ko legom  św ietne p iłk i. 
Z a b ra k ło  je d n a k  z ro zu m ie n ia  i te, 
jak  zaczarow ane, w  ostatniej chw ili 
trafiały pod  nogi rywali.

Dziesięć m inut później przyszedł 
C2as na kolejną kontrę U n ii. O spale  
grający defensorzy znów  się nie p o 
pisali i M a te u s z  F ilip o w ia k , k tó ry  
także nie zareagow ał najlepiej, d rugi 
raz m u s ia ł w yciągać piłkę z siatki.

K o m p r o m i t a c j a !
J  H orror tuż przed H allow een zafundow ali swoim  kibicom  piłkarze Jaroty 
Jarocin. Porażki z beniam inkiem U nią Solec Kujawski m ało kto się spodziewał, 
ale klęski nie przewidział chyba nikt.

Jarocie nic nie wychodziło. Ani strzały, ani dośrodkowania (na zdjęciu centra Dominika Chromińskiego), 
ani gra w obronie

Marcin Wożniak
trener Jaroty

Straciliśmy 99 
bramki przez 
naszą nieodpo
wiedzialność.
Krótko mówiąc, 
można powie
dzieć, że z tym 
przeciwnikiem 
u siebie na sta
dionie po prostu 
się skompromi
towaliśmy.

W  ta k  ła tw o  objęte d w u b ram ko w e  
prow adzenie nie m og li uw ierzyć n a 
wet gracze z  Solca Kujawskiego. Gole  
ich uskrzydliły, a gra w ychod ziła  im  
coraz lep ie j, czego nie m o żn a  było  
powiedzieć o  zawodnikach Jaroty. Tuż  
przed  przerw ą  zn ó w  do p iłk i doszli 
ryw ale aplikując n am  trzeciego gola.

Większość kib iców  przestała w ie
rzyć, że losy m eczu d a się jeszcze od 
w rócić. -  Nie było już dla mnie różnicy, czy przegramy 0:3 czy 0:5. Zdecydowałem się po przerwie ustawić zespół

bardziej ofensywnie i szukać szansy na strzelenie kontaktowego gola. Przyniosło to odwrotny efekt i do tego trzeba się przyznać - p o w ied z ia ł po  m eczu  
z a ła m a n y  M a rc in  W o ź n ia k , trener  
Jaroty.

G o s p o d a rze  ru s zy li do  a ta k u . 
W ięce j zaczę ło  się d z ia ć  na skrzy
d ła c h , a le  w  ś ro d k u  p o la  c o ra z  
słab ie j b y ł w id o c z n y  E van s , k tó ry  
w  pierwszej części spotkania w yró ż
n ia ł się w  grze. D o  p rzo d u  p ow ęd ro 
w a ł za  to  P io tr  G a rb a re k  próbu jąc

zb ijać  w  k ie ru n k u  b ra m k i w ysokie  
dośrodkow ania.

Rywale p rze trw a li a tak i i zad a li 
k o le jn y  cios kw a d ra n s  p rze d  ko ń 
cem  strzelając na 0:4. Jarocie coraz  
trudniej w ychodziło rozgrywanie piłki 
i p różno  było czekać na stuprocen
to w e  sytuacje . U n ia  w y k o rz y s ta ła  
słabość J K S -u  jeszcze d w u k ro tn ie  
- w  90. i 91. m inucie, kiedy do bram ki 
F ilip o w iaka  tra fili rezerw ow i gracze 
ustala jąc w yn ik  m eczu na  0:6.

(s e b )

jk s  _ _ _ _ _  _ _ _ _ _ _ _ _ _JAROTA U, ■ ■ ■ ■ ■ j l

JAROTA JAROCIN ^  f l f f j  UNIA SOLEC KUJAWSKI
0:1 - Michał Chyrek (24.), 0:2 - Dmytro Plakhtyr (34.), 0:3 - Krystian Bom (40.), 
0:4 -  Krystian Born (73.), 0:5 -  Wojciech Emest (90.), 0:6 -  Patryk Nowicki (91.)

0:6 z Unią Solec Kujawski jest najwyższą przegraną Jaroty od ponad 15 lat

*1
■III Piotr Stokowski 1i i Dominik Chromiński

% « l ( j »
l iEvans Frimpong

Mateusz Filipowiak ll Dawid Pirog Jakub Nowak

•m* ■ #  M r
Piotr Garbarek 1,1 Gerard Boruń Mateusz Dunaj

fT11 Jakub Czapliński 
(81. Mitosz Kowalski) 1

•lii* u
111 Dominik Pawłowski 

(63. Damian Sierant) :

ZAPOWIEDZI
SPOTKAŃ

GKS ŻERKÓW

Do kotica 
rundy nowego 
trenera 
nie

A le k s a n d e r  S ta c h o w ia k  
nie jest ju ż  trenerem  G K S -u  
Ż e rk ó w . Z o s t a ł  z w o ln io n y  
po  serii porażek, ja k ie  w  tym  
sezonie o d n o s i d ru ż y n a  se
n io ró w . -  Największy wpływ na decyzję o zwolnieniu miały wyniki. Widziałem, że nie dzieje się dobrze i trener nie potrafi już chłopaków zmobilizować. Czasami w piłce musi przyjść „nowa miotła" i dać nowy bodziec zawodnikom - m ó w i 
M a r i u s z  S t o l e c k i ,  p re z es  
k lu b u . - Jeśli jednak chodzi0 warsztat, to trenerowi Sta- > chowiakowi absolutnie nic nie można zarzucić. Podejrzewam, że wkradło się wypalenie i podjąłem decyzję o jego zwolnieniu- dodaje.

N o w eg o  trenera  n a  razie  
nie będzie, a do końca rundy  
o b o w ią zk i szko len iow ca m a  
pełnić Sebastian W ojcieszak, 
aktualny trener ju n io ró w  i do 
tychczasowy kierownik senior- 
skiej drużyny. - Zanim nowy trener rozeznałby się w klubie, to skończyłaby się runda, więc ̂  podjęliśmy decyzję o tym. że na razie nikogo nie będziemy zatrudniać. Mamy już kogoś na oku, ale dopiero w trakcie przerwy w rozgrywkach usiądziemy i porozmawiamy na poważnie - z a p e w n ia  
prezes S to lecki zas trzega jąc  
je d n o c z e ś n ie , że n a z w is k a  
nie zdradzi.

- Życzę im powodzenia1 tego, żeby utrzymali się w okrę- gówce i nie spadli do A-klasy. W Żerkowiejest fajna baza, fajni młodzi piłkarze i dobrze mi się z nimi pracowało. Nie żałuję, że byłem trenerem tego klubu- m ów i „G azecie” A leksander 
Stachow iak.

G K S  Żerków  po dwunastu  
ko le jkach  w  K a lisk ie j K las ie  
Okręgowej zajm uje 15. miejsce 
w  tabeli na  16 m ożliw ych i m a  
na sw oim  koncie 6 p u n któ w  
(o  2  w ięcej od ostatn ie j V ic - 
to rii Easki). B ilans źó łto -czer- 
w onych to  2 zwycięstwa i aż  
10 porażek.

(seb)

I
f ■ g a z e t a  .  ,  .
^ J a r o c i ń s k a
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Jaraczewo, ul, Kaliska 4A, tel. (62) 740-80-68
Kotlin, Sklep Przemysłowy, M Łyskawka, ul. Rymarkiewicza IG
Nowe Miasto, ul. Poznańska 40, tel. (61) 287-43-78

SEKRETARIAT
Karolina Piechalak (62) 747-15-31

DZIAŁ REKLAMY
tel. (62) 747-47-47
Artur Antczak (508/318-922)
a.antczak@jarocinska.pl
Angelika Włodarczyk (509/082-772)

k.piechalak@jarocinska.pl

WSPÓŁPRACUJĄ:
Grażyna Cychnerska, Iwona Nowicka, Franciszek Tomczak

Żerków, Księgarnia, ul. Rynek 7, tel. (62) 740-31-31 Anonimów nie publikujemy. Materiałów nie
ADMINISTRACJA: Justyna Kurzawa, tel (62) 749-86-40 zamówionych nie zwracamy. Zastrzegamy sobie 

prawo skracania i adiustacji tekstów oraz zmiany 
ich tytułów. Wykorzystanie i rozpowszechnianie 
redakcyjnych materiałów publicystycznych wymaga 
zgody wydawcy.

Paulina Horbacz KOLPORTAŻ: Jarosław Jerzyński, tel. (62) 749-86-40

K g  Czytaj nas też na: facebook.com/GazetaJarocinska DRUK: Drukarnia AGORA S.A., 64-920 Pila. ul. Krzywa 35

PRENUMERATA REALIZOWANA 
PRZEZ POCZTĘ POLSKĄ
Zamówienia na prenumeratę w wer
sji papierowej można składać bez
pośrednio u listonosza lub w placów
kach Poczty Polskiej w terminie do 20. 
dnia każdego miesiąca (prenumerata 
miesięczna). Prenumeratę kwartalną 
zamawia się do 20. dnia miesiąca po
przedzającego kwarta! (20 grudnia, 
20 marca, 20 czerwca, 20 września), 
prenumeratę półroczną - do 20 grudnia 
lub 20 czerwca, roczną - do 20 grudnia 
Ewentualne pytania prosimy kierować 
na adres: kolportaz@jarocinska.pl - 
Uwaga!
W prenumeracie „Gazeta Jarocińska" 
z DODATKIEM TELEWIZYJNYM

http://www.jarocinska.pl
http://www.jarocinska.pl
mailto:rehakcja@jarocinska.pl
mailto:a.gogolkiewicz@jarocinska.pl
mailto:d.fijolek@jarocinska.pl
mailto:dzieiia@jarocinska.pl
mailto:j.kaliszan@jarocmska.pl
mailto:l.zieciak@jarocinska.pl
mailto:s.mofina@jarocinska.pl
mailto:a.antczak@jarocinska.pl
mailto:k.piechalak@jarocinska.pl
mailto:kolportaz@jarocinska.pl
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KALISKA A-KLASA (GRUPA I)
Niedziela 5 listopada

KALISKA A-KLASA (GRUPA I) KALISKA A-KLASA (GRUPA I)
1L0011.00 Niedziela 5 listopada

| |  ŻAKI TACZANfiW 

( f :  WKS WITASZYCE

Q  PROSNĄ KAUSZ 

USCELCZA{v
Grom Golina pauzuje 
w 12. kolejce 
Kaliskiej A-klasy

POZNAŃSKA A-KLASA (GRUPA I)
Sobota 4 listopada______________ I 14.00

>.*Av

<i 
teł

STELLA LUBOŃ

'*-) PHYTOPHARM KLĘKA

Maciej Paterski 
nie jest już 
zawodnikiem 
CCC Sprandi 
Polkowice. Jest 
mi niesamowicie 
przykro"

Jarociński kolarz w  przyszłym 
sezonie nie będzie reprezentował 

^pomarańczowych barw p o ło w ie 
ckiego klubu. Po tym jak polska gru

pa ogtosita skład na sezon 2 0 1 8 , 
okazało się, że na liście zawod
ników nie ma nazwiska naszego 
sportowca.

Nie to  jest jednak na jdz iw 
niejsze, a sposób, w jak i kolarz 
z Jarocina dow iedzia ł się o braku 
m iejsca w  kolejnej edycji wyści
gów. Jak został o tym  poinform o
wany? - P r z e c z y ta łe m  n a  s t r o 
n ie  in te r n e to w e j k lu b u , że e k ip a  
z a m k n ę ła  s k ła d  n a  s e zo n  2 0 1 8
- m ów i w  rozm owie z portalem  
naszosie.pl.

<  Paterski wyjaśnia, że rozmowy 
dotyczące nowego kontraktu CCC 
rozpoczęty się w  pierwszych tygo
dniach października. Kolarz i dy
rektor Piotr Wadecki rozmawiali na 
ten tem at telefonicznie, a proble
mem była długość kontraktu. -7Va 
zg ru p o w a n iu  (w  Karpaczu - przyp. 
red.) p o s ta w io n o  m i  u lt im a tu m :  
a lb o  p o d p is z ę  k o n t r a k t  n a  ic h  
w a r u n k a c h , a lb o  m a m  c z e k a ć .  
U s to s u n k o w a łe m  s ię  d o  te g o  n a 
ty c h m ia s t. P o s ta n o w iłe m  c ze k a ć . 
( . . . )  B y łe m  z a p e w n ia n y  te ż  o tym , 
ż e  p o d c z a s  z g ru p o w a n ia  s p ra w a  

t ,k o n tr a k tu  z o s ta n ie  o s ta te c z n ie  
z a ła tw io n a  - czytamy dalej. Teraz 
okazało się, że w  składzie „Poma
rańczowych” nie ma miejsca dla 
naszego kolarza.

Na razie nie w iadom o , do 
której grupy dołączy w  przyszłym 
sezonie Maciej Paterski. - J a k  p o 
k a z a ła  h is to r ia , d la  w ie lu  z a w o d 
n ik ó w  b y c ie  k o la rz e m  w  e k ip ie  
z  I I I  d y w iz j i  n ie  o z n a c z a  k o ń c a  
karie ry . Z o b aczym y , j a k  to  w s zys t
k o  s ię  p o to c z y . P ó k i co , j e s t  m i  
n ie s a m o w ic ie  p r z y k r o ,  ż e  n ik t  
m n ie  n ie  p o in fo rm o w a ł,  ż e  j e d 
n a k  s ię  n ie  „ d o g a d a l iś m y " ,  ż e  
d o w ie d z ia łe m  s ię  w  ta k i  spo só b  
i  ż e  spraw a  z o s ta ła  w y c ią g n ię ta  na  
fo ru m  p u b lic z n e ,  z a m ia s t  z o s ta ć  
z a ła tw io n a  w e  w ła s n y m  g r o n ie
-  m ów i jarociński zawodnik.

(seb)

M acie j Paterski dołączył do CCC 
Sprandi Polkowice w  2 0 1 4  roku 
wybierając polską grupę po k ilku 
letniej przygodzie z w łoską ekipą 
Liguigas - Cannondale,

N a j w i ę k s z y  s u k c e s  P a t r y c j i  

w  k a r i e r z e  i  h i s t o r y c z n y  

m e d a l  d l a  P o l s k i

* 4 ^

Patrycja ADAMKIEWICZ r a n k  33

2 0 1 7  W TF W orld Taekw ondo Cham pionships F -57kg  9th  Place k J fT .  
te , -

Skupiona Patrycja Adamkiewicz wychodząca na matę
N iezw ykle ważne dwa m edale reprezentująca barwy A Z S -u  A W F

przy w io z ła  z m iędzynarodow ych  
im prez Patrycja Adam kiewicz. Po
chodząca z Jarocina taekwondzistka

Warszawa najpierw wywalczyła z lo 
ty krążek w  Serbia Open, a kilka dni 
później świętowała zdobycie brązu

w  Grand Prix w  Londynie. - Serbia  
Open to  zawody typu G l zaliczane do 
pucharów  świata, na które może p rzy
je ch a ć  każdy zawodnik. Rywalizacja  
odbyła się tydzień p rzed  G ran d  P rix  
w Londynie, więc potraktow a liśm y ją  
z trenerem ja k o  s ta rt kontro lny - mówi 
nam Patrycja.

Nasza zawodniczka wygrała czte
ry walki, zdobywając tym samym złoto 

|  i zyskując kolejnych 10 punktów do 
|  rankingu. - Cieszą m n ie  m edale na  
|  zawodach G l,  ponieważ to  sprawdze- 
I  nie swojej fo rm y  i  sposób na poznanie  
s, różnych zawodników z całego świata. 
|  Wygrywając Serbię byłam dobrze przy- 
|  gotowana i  czułam, że za tydzień na GP  
I  może być dobrze - dodaje.
£ M ia ła  rację. W  Londynie także 

stanęła na podium. M edal cieszy tym  
bardziej, że został zdobyty w  zaw o
dach, na które jest zapraszanych 32 
pierwszych zawodników w  danej kate
gorii wagowej z rankingu olimpijskie

go. Po czterech wygranych walkach 
Patrycja Adam kiew icz m ogła ode
tchnąć z ulgą i cieszyć się z brązo
wego krążka w  wymarzonej imprezie.
- Zakw a lifikow an ie  się na te zawody 
to  byl jeden z m oich najważniejszych 
celów na ten rok. Londyn  byl m oim  
trzecim  startem  na tego typu im pre
zie. To m ó j największy sukces sporto
wy w dotychczasowej karierze - mówi 
medalistka.

Oprócz naszej zawodniczki, medal 
(srebrny) zdobyła także jej koleżanka 
Aleksandra Kowalczuk. Dziewczęta 
nie mogły oglądać wzajemnie swoich 
walk, bo toczyły się one równolegle. 
Razem cieszyły się za to z pierwszych 
medali dla Polski w imprezie tej rangi-
- Wieczorem odbyły się pó łfina ły  i  finały. 
To było coś niesamowitego. Zgaszone 
światła, oświetlona jedna  mata, pełno 
lu d z i na  trybunach , p rzed sta w ia n ie  
zaw odników  i  wychodzenie do walki 
za rękę z m ałą dziewczynką. Atmosfera 
była cudowna, i  m im o  tego, że z Polski 
było nas m ało na tych zawodach, to sły
szałam doping Polaków mieszkających 
w Londynie - opowiada Patrycja.

Wspólne zdjęcia z naszą medalist
ką byty tylko kwestią czasu. - Po walce 
podeszli do  m nie polscy chłopcy, żeby 
zrob ić  sobie ze m ną zdjęcie. Czułam  
się dum na reprezentując m ó j kra j. Pół
f in a ł niestety przegra łam  z Koreanką . 
ale m am  nadzieję, ze jeszcze powalczę 
kiedyś o złoto g rand p r ix  - mówi szczę
śliwa taekwondzistka.

(seb)

Ostatni dzieii, żeby 

Niepodległości
Tylko do poniedziałku 30 paź

dziernika m ożna się zapisać na 
Bieg Niepodległości w  Jarocinie. 
Trasa będzie liczyć trzy pętle po 
5 km każda. Start i m eta zostaną 
ulokowane na jarocińskim rynku, 
a droga po medale będzie wiodła  
ulicami Wrocławską, Hallera oraz 
Śródmiejską.

Zapisać (poprzez stronę in 
ternetow ą rockrun.pl) może się 
każdy, kto ukończył 16 lat (w pi
sowe: 40 z ł). L im it uczestników  
to 500 osób, ale jeśli nie zostanie 
osiągnięty do 30 października, 
zapisy będą przyjmowane także 
w dniu biegu od 8.00 do 12.00.

Bieg Niepodległości to trzecie 
i ostatnie zawody z cyklu Grand 
Prix Powiatu Jarocińskiego. W  jego 
skład wchodzą także Górka Żer- 
kowska i RockRun Jarocin, (seb)

■ L
Zawody w Rawiczu dały naszym judokom najwięcej radości

G r a d  m e d a l i  i  n i e d o s y t  

p o  M i s t r z o s t w a c h  P o l s k i  S e n i o r ó w

Mistrzostwa Polski Seniorów II, Miłosz Hetmańczyk
VII. Aleksandra Grygiel II. Krystian Roszak
Super Ligi Judo w Świdnicy II. Jonasz Roszak
II Mateusz Andrzejczak III. Maciej Zalewski
III. Maciej Zalewski III. Antoni Marcinkowski
XIII Rawicki turniej judo III Rafał Orpel
1. Mateusz Andrzejczak III. Joanna Zielińska
1. Wojciech Bazelak III. Kamil Moliński
1. Adam Hetmańczyk V. Jan Szymański
II. Łukasz Zieliński _______

O G Ł O S Z E N I E

R estau racja
„SŁO NECZNA”

Aleja Niepodległości 34 a, 63-200 Jarocin

rSIATKARZ- IAE0CIU

ZABAWA ANDRZEJKOWA
Z a p r a s z a m y  w s z y s tk ic h  d o  w s p ó ln e j z a b a w y  

D o  ta ń c a  p rz y g ry w a ł b ę d z ie  ze s p ó ł„A R K A D A "  

R e z e r w a c ja  m ie js c  p o d  n r te l. 6 0 1  6 4 8  3 3 8

2 grudnia 2017 r. 
Tfigf' (SOBOTA)

Intensywną i pełną medali jesień 
m ają judocy Ipponu Jarocin. Zaczę
ło się od M istrzostw  Polski Senio
rów w  O polu , w których wystąpiła  
Aleksandra Grygiel. N iestety jedna  
z najważniejszych imprez sezonu nie 
zakończyła się szczęśliwie dla naszej 
judoczki, która tym razem wróciła bez 
m edalu zajm ując siódme miejsce. 
- O la wygrała dwie walki, ale też dwie  
przegrała. Myślę, że gdyby sędziowie je j  
nie przeszkodzili w jednym  z pojedyn
ków, to  m ogła walczyć o m edal - mówi 
Jacek Tomczak, który podkreśla, że 
jego zawodniczka była odpowiednio 
przygotowana, by walczyć o miejsce 
na podium. - Patrząc na całokształt

mogę dobrze ocenić je j  poziom  walk, 
choć w repasażach w  je d n e j z n ich nie  
poszło je j  najlepie j - dodaje.
. M edale, ale z mniejszych imprez, 

przywieźli natomiast jej koledzy z klu
bu. W  Super Ligach Judo w  Świdnicy 
M ateusz A ndrzejczak za ją ł drugie  
miejsce i stoczył bardzo dobre walki. 
Jedną z nich wygrał przez, wskazanie 
sędziego. Brązowy medal padł łupem  
M acieja Zalewskiego, który musiał 
się zm agać ze starszymi od siebie 
judokam i.

Prawdziwy grad medali miał miej
sce jednak podczas X I I I  Rawickiego 
Turnieju Judo. Reprezentacja Ippo- 
nu Jarocin wystawiła pokaźną liczbę

najm łodszych zawodników, którzy 
przywieźli aż 12 medali, w  tym trzy 
złote, cztery srebrne i pięć brązowych- 
- N a dwunastu zawodników w ygrab  
śmy trzy kategorie wiekowe. N ajładniej 
w alczył M ateusz Andrze jczak, któż)' 
nie schodzi poniże j pewnego poziom li
co bardzo cieszy - opow iada tren£t 
Tomczak. N a  uwagę zasługuje 
że jarociński judoka w dogrywce wy' 
grat ze starszym od siebie zawodni
kiem. - Pozostali też dobrze się sp tisałł-żeN ajbardzie j cieszę się jed n ak  z teg°‘ 
było d u to  walk i  n ik t n ie  doznał k°’1 
tu z ji - podsum ow ał trener Ip p °n 
Jarocin.

(seD

http://www.jarocinska.pl

